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Na linke M-Rosy / Do Vašej pozornosti 

Benedikt XVI.:  Prosme Hviezdu evanjelizácie 

Pápež Benedikt XVI.  pri modlitbe Anjel Pána dňa 3. júla 2005 vo 
Vatikáne vo svojom príhovore povedal: 

Drahí bratia a sestry, je veľmi potrebné, aby na začiatku tohto tretieho 

milénia celá kresťanská komunita ohlasovala, vyučovala a vydávala celostné 

svedectvo všetkých právd viery, náuky a katolíckej morálky, jednotným a 
svorným spôsobom! 

Kiež Kompendium Katechizmu Katolíckej Cirkvi prispeje aj k žiaducemu 

obnoveniu katechézy a evanjelizácie tak, aby všetci kresťania – deti, mládež i 

dospelí, rodiny aj spoločenstvá, - boli vnímaví na podnety Ducha Svätého a 

stali sa v každom prostredí katechétmi a evanjelizátormi a tak pomohli iným 
stretnúť Krista. 

O to s dôverou prosíme Pannu Máriu, Božiu Matku, Hviezdu evanjelizácie. 

(TK KBS)  

 

Posolstvo Panny Márie 

Využite čas milosti 

 Drahé deti! 

Aj dnes vás pozývam, aby ste naplnili váš deň krátkymi a vrúcnymi modlitbami. 

Keď sa modlíte, vaše srdce je otvorené a Boh vás miluje osobitnou láskou a dáva vám zvláštne 

milosti. Preto využite tento čas milosti a venujte ho Bohu viac ako doteraz. Konajte novény 

pôstu a odriekania, aby Satan bol ďaleko od vás a milosť okolo vás. Ja som vám nablízku a 
prihováram sa pred Bohom za každého z vás. Ďakujem vám, že ste prijali moje pozvanie! 

   Medžugorie, 25. júla 2005 

 

 Recept pre Slovensko od rumunského mnícha: 

Trikrát denne Magnificat! 

Mons. Pavla Mária Hnilicu sme zastihli v prvom júlovom týždni ako 

obvykle v Trenčíne, na sústredení jeho duchovnej komunity. Využili 

sme príležitosť a položili mu niekoľko otázok ohľadne udalostí, ktoré 
on sám intenzívne prežíva. 

* M ROSA: Smrť sv. Otca, aj keď sa čakala, predsa len zasiahla 

všetkých, ktorí ho poznali. Bol proti vojne v Iraku, za kresťanskú 

Európu. Čo očakávate od terajšieho pápeža Benedikta XVI. - teho? 

- Mons. Hnilica: Pápež Benedikt XVI.  je človek spravodlivý, správny a na 

správnom mieste. Musí klásť a bude klásť odpor proti liberalizmu.  Určite 
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zostane verný línii sv. Otca, pretože to je línia Božia. Práve pápež je strážca vernosti Evanjeliu. Každý 

biskup v prísahe sľubuje, že bude brániť čistotu viery aj za cenu vlastnej krvi. 

* M ROSA: Môžete o ňom povedať niečo osobného, prečo ho asi zvolili? 

- Mons. Hnilica: Kardinál Ratzinger bol spomedzi všetkých kardinálov na pápežský stolec najschopnejší, 

pripravený teologicky aj mravne. Je to človek veľmi skromný a ohľaduplný. Poznám ho už od druhého 

vatikánskeho koncilu. Pápež  Ján XXIII. ma vymenoval, ako aj jeho, za poradcov. Ratzinger vtedy ešte 
nebol biskupom. Vždy sme mali to isté zmýšľanie.  

* M ROSA: Máme tu 15. výročie zjavenia Panny Márie v Litmanovej - keď sa vrátime ku sv. 
Otcovi Jánovi Pavlovi II. - vyjadril sa niekedy ku týmto udalostiam? 

- Mons. Hnilica: Áno - otec biskup Hirka ma prosil, aby som informoval sv. Otca, v jeho mene. Prvú 

otázku mi Ján Pavol II. dal - aký je duchovný obsah týchto zjavení. Ja som mu povedal - v Lurdoch  sa 

Panna Mária zjavila ako Nepoškvrnené Počatie - to bolo privilégium - v Litmanovej sa zjavila ako 

Nepoškvrnená Čistota, čím  chcela  povedať - že nebola len nepoškvrnene počatá, ale aj zostala 

Nepoškvrnená. Na Zvire zdôraznila spoveď a čistotu srdca.   

A zvolila si nedeľu po prvom piatku.  Biskup Hirka urobil to, že uznal Litmanovú za pútnické miesto 

výrokom - tu sa nestalo nič, čo by odporovalo viere a mravom. Tým, že tam chodil, sám dal ostatným 
príklad. 

* M ROSA: Ako vidíte pevnosť Slovenska vo viere? 

- Mons. Hnilica: Kedysi mi o. biskup Nécsey povedal, že Slovensko zostane verné Evanjeliu, Bohu a 

Cirkvi, a to preto, lebo je tu rozšírená úcta k Božskému Srdcu a k Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie. A 
ešte je verné sv. Otcovi. 

Ja som poznal jedného mnícha  v Rumunsku, už je dnes mŕtvy,  Michal, a on  uznával Litmanovú. 

Povedal, že   Boh má Slovensko pre túto jeho mariánsku úctu rád a že ho zachráni on mnohých ziel, ak sa 

ľudia budú každý deň trikrát denne modliť Magnificat.  To je najkrajšia modlitba, aká kedy vyšla k Bohu z 
úst ľudského stvorenia. 

* M ROSA: Ján Pavol II. sa vyjadril, že Slovensko má  veľkú  duchovnú úlohu. Akú? 

- Mons. Hnilica: Ja som tu už hovoril, že sme v srdci Európy, a toto srdce vyjadruje jeho poslanie. Ak si 

zachová vieru, úctu k Panne Márii, úctu k Božskému Srdcu, tak splní svoju úlohu.  Máme sa zasvätiť úcte 

k Panne Márii, byť Totus Tuus, ako Ján Pavol II. 

* M ROSA: Ako vidíte dnešný duchovný pohyb  - vzhľadom na predpovedané víťazstvo Panny 
Márie? 

- Mons. Hnilica: Ján Pavol II., keď sme hovorili o Rusku aj o Medžugorí, si opakoval: Nakoniec Moje 
Srdce zvíťazí. To je isté a nepodmienečne dané. 

Chcel by som apelovať najmä na mariánske združenia, aby sme sa spojili. Zbrane, ktoré dnes používa 

satan, sú nebezpečnejšie ako prenasledovanie. Pius XI. takto  ďakoval Duchu sv.:„Pane, ďakujem, že si 

ma stvoril v tomto čase, v tomto veľkom duchovnom boji a že si ma postavil na tú správnu 
stranu.“ Takto sa máme pozerať na všetko aj my. My ideme do boja, ktorý je už vyhraný... 

Panna Mária do tohto boja mobilizuje všetkých veriacich, všetkých nás. Boh si použil na porazenie satana 
tú najponíženejšiu Ženu...       

Za rozhovor ďakuje: Anton Selecký 

 



4 
 

Posolstvo KráĽovnej pokoja 

Očistite svoje srdcia 

Ako Matka sa z vás radujem, ako Matka vás pozývam, a prinášam 

vám svojho Syna. Môjho Syna, vášho Boha. Očistite svoje srdcia a 

skloňte hlavu pred vaším jediným Bohom. A dovoľte mi, aby moje 
materinské srdce jasalo od šťastia... 

prostredníctvom Mirjany Dragičevič - Soldovej 

Medžugorie 2. júla 2005 

 

 Posolstvo Kráľovnej pomoci 

Chváľte svojho Otca 

 Deti moje! 

Milujem vás! Pozývam vás na spoločnú modlitbu v rodinách. Veľmi milujem 

moje rodiny a žehnám ich. Pozývam vás, aby ste zjednotili svoje srdcia a 

spoločne chválili a oslavovali nebeského Otca. Deti, len cez modlitbu môže 

Boh naplniť vaše rodiny svojimi milosťami a pokojom. Deti, len ak vaše srdcia budú patriť Bohu, 
vtedy bude vo vás prebývať Boží pokoj. Ďakujem vám, že ste počuli moje volanie! 

 prostredníctvom Simony Kumpanovej,  

Dechtice, 15. júla 2005 

 

Z pozdravného listu  Mons. Viliamovi Judákovi, nitrianskemu diecéznemu biskupovi 

Sme s Vami! 

Milý otec biskup! 

V prvom rade Vás čo najsrdečnejšie 

pozdravujem a blahoželám k vymenovaniu a 

vysväteniu na takom vzácnom stolci, akým je 

nitrianske diecézne biskupstvo. Vnímam to v 

tejto dobe a situácii ako riadenie Ducha 

Svätého a našej milej Patrónky, Sedembolest-

nej Panny Márie. Milý otec biskup, želám Vám v 

mene všetkých našich členov a aktivistov o.z. 

Magnificat Slovakia hojnosť darov Ducha 

Svätého, pevnosť a odhodlanie, ako aj silu a 

vytrvalosť v obhajovaní Kristovho Evanjelia. My 

budeme stáť pri plnení Vašej náročnej 

apoštolskej a dušpastierskej služby. Nech Vás naša milá nebeská Matka sprevádza a posilňuje! 

v Kristu a Márii Vám oddaný                                                                                       Anton Selecký 

predseda o. z. Magnificat Slovakia 

V Bratislave, 2. júla 2005 



5 
 

Oznamy 

- Milí priatelia, ak nám posielate peniaze, napíšte na zloženku do správy pre adresáta, za čo 
platíte - (predplatné, platba za časopis, knihy, príspevok, dar.) Vďaka za pochopenie. 

- Máme staršie výtlačky M ROSY, ktoré môžete  vo svojom okolí ponúknuť zdarma. Na 

požiadanie  vám ich zašleme. 

- Prosíme o modlitby za Davida Rejla a jeho rodinu. David vydával mariánsky mesačník REPORT 
v Česku, ktorý prednedávnom zanikol. 

- Diecézny biskup v Rožňave Mons. Eduard Kojnok podstúpil operáciu srdca. Prosíme vás 
všetkých o modlitby za neho!              (r) 
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Misia Vládkyne sveta 

Nalieham! 

 „Ach, dietky moje, milujte sa! Modlite sa, modlite sa, modlite sa! Milujte Lásku - Boha! O 
krátku chvíľu sa s ním každý stretne.“ 

Pri Brale je večer. Pútnici sa s potešením  pozerajú na novú tvár miesta. Chlapci z Oravy 

pripravili prírodný chrám Vládkyne sveta  svedomito. Sestra Agáta prečíta posolstvo. Začína sa 

sv. Omša. A otec Milan hovorí  svojím pokojným tónom: 

Dnes, 16. júla, máme sviatok Panny Márie Karmelskej. Mária nás pozýva - deti, zmierte sa s 
Bohom,  naším Otcom. Vaše srdcia tak budú  čisté a naplnené láskou. 

 

„Dietky moje, dietky môjho Nebeského Otca i vášho Otca. Nedajte sa toľko prosiť. Ja, vaša 

Matka, nalieham. Obráťte sa! Čiňte pokánie! Synovia moji, kňazi, služobníci oltára, robte 
pokánie! Pokánie! Prečo ma tak málo milujete? Prečo neveríte? Prečo váhate?“ 

Všade, kde sa objavuje Matka Božia, prichádza radosť, Boží pokoj. I keď 
prebieha boj. Modlite sa... O krátku chvíľu sa každý z vás stretne s Bohom. 

„Nebuďte tak zatvrdliví! Spomeňte si na svoju Matku, ktorej Srdce 

krváca a plače, a túži, aby ste ju poznali a milovali. Pretože ja šliapem 

po hlave hada a vládnem tomuto svetu. Som Kráľovná Neba. Som vaša 
Kráľovná.“ 

Neustále tu znie ruženec. Reťaz, ktorá spúta satana. Modlitba je veľmi 

potrebná.   Potom príde tá premena srdca. Milujte Lásku, Boha! Nedajte sa toľko 

prosiť... 

„Môj Syn ma tak vyznamenal. Ďakujte Mu, že ma posiela medzi vás, 

svoje ovce. On je dobrý Pastier.Položil svoj život za vás. Dajte sa tým 
preniknúť. Uvedomte si to! Môj čas sa blíži ku koncu.“ 
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Milujete Lásku, Boha! Prečo neveríte, prečo váhate? Zvlášť to platí aj pre tých, ktorí vedú ľud. Hovorí sa - 

kadiaľ ihla, tadiaľ niť.  Ten príklad kňazov a biskupov je dôležitý... 

„Už len niekoľkokrát vás výnimočne navštívim. Už len zopárkrát. 

Modlite sa! Modlite sa! Diabol veľmi zúri. Chce vás odvrátiť od modlitby, no vy sa nedajte. Ja 

zvíťazím! Moje víťazstvo je isté!“ 

Posolstvo Vládkyne sveta zo 17. júla 2004 

Mária tu skončila svoje posolstvá, pretože nenašla  pochopenie, ale iným spôsobom nás neustále hľadá a 

zachraňuje. Pozýva. Aby sme mali zmysel života, chápali ho, a posvätili. V tomto duchu, Nepoškvrnené 
Srdce Panny Márie, buď našou spásou! 

* * * * * * 

Po sv. omši je na parkovisku pod Bralom guláš. Stará partia Kačunovcov, Juskových, Jano Domanič, 

Ostapčukovci. Sú tu aj rómski pútnici z Vranova.  Skupinke prítomných premietame film Bralo. Sú tu zo 

Zlatých Moraviec, Rimavskej Soboty, Michaloviec.  Adorácia večer Pri brale duchovne  zakončuje sviatok 

Panny Márie Karmelskej. Ráno, v nedeľu prichádza množstvo áut a tri autobusy pútnikov. Duchovní 
otcovia spovedajú. O Milan Hvizdoš sa potom v kázni prihovára prítomným: 

Pšenica a kúkoľ 

Nebohý sv. Otec Ján Pavol II. nazval súčasnú kultúru kultúrou smrti. Keď si pozriete 

televíziu, vidíte samé násilie, hrubý sex,  vraždy. Pýtame sa - prečo Nebeský Otec 
nezničí na tomto svete všetko zlo? 

Prvý dôvod, prečo Nebeský Otec nezničí zlo, je, že človeku dal úžasný dar – 
slobodu. Keby zničil zlo, tak potom by nebolo nijakou zásluhou byť dobrým. 

Druhý dôvod sme počuli z Evanjelia - nevytrhávajte kúkoľ, lebo by ste mohli 

vytrhnúť aj pšenicu. Jedine Boh môže spravodlivo súdiť a nám hovorí - nesúďte, a 

nebudete súdení. 

Tretí dôvod - Nebeský Otec čaká do žatvy. Kým človek žije na tomto svete, môže sa zmeniť z kúkoľa na 
pšenicu. „Ja nechcem smrť hriešnika, ale  aby sa obrátil a žil.“ 

Snažme sa, aby sme boli tí, ktorí budú zhromaždení do tej Božej stodoly! 

Pán Ježiš sa nám prihovára 

Priateľ môj, vítam ťa pred svojím svätostánkom. Môjmu srdcu je veľmi milé, keď ma ľudia nenechávajú 
samého.  Neobávaj sa prosiť o zdravie,   duchovnú posilu, lásku k obete svätej omše, k znášaniu kríža. 

 Rád sa modlievaj k mojej  Matke Márii, Ona je Sprostredkovateľkou mojich milostí. 

Často si opakuj: Ježiš, Mária, milujem vás, zachráňte duše! Zastav sa pred mojím svätostánkom,  tu ťa 
čakám a ponúkam ti dary a  milosti . Príď!  Mám ťa veľmi rád. 

Pane Ježišu, za všetko ti ďakujem! Všetko čo mám, je od Teba! Klaniam sa ti so  všetkými anjelmi a 

svätými, a ďakujem ti za všetky dobrodenia, ktorými ma denne zahŕňaš! 

Slová adorácie sestry Agáty doznievajú  v šume Slanských hôr.  Na kraj sadá pokoj. Vidno rovinu smerom 

na východ, veľmi ďaleko. Myslím na Ukrajinu. Čaká aj na nás... 

Anton Selecký 
Foto: (a) 
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Misia Nepoškvrnenej čistoty 

Boh je vo vás! 

Celonárodná mariánska púť v Levoči citeľne poznačila slávenie svätej liturgie v prvú júlovú 

nedeľu na Zvire. Pútnikov bolo pomenej, ale boli tu aj takí, ktorí sobotu strávili na Levočskej 

hore a po slávnosti na Zvire pokračovali v putovaní k Panne Márii na trase Krakov, 

Czenstochowa, Wadowice. 

Poľskí pútnici vyrazili pešo cez poľsko-slovenský turistický prechod Mníšek nad Popradom 

ráno o siedmej, aby stihli začiatok druhej liturgie o pol jedenástej. Prešli pritom 15 

kilometrov. Je to naozaj krásny začiatok prázdnin. 

Iste je v našom živote viac vecí, ktoré nemožno vrátiť, mňa napadli štyri. 

Vyslovené slovo, vystrelený šíp, minulosť a premárnená príležitosť. Týmito 

slovami začal svoj príhovor k pútnikom počas prvej liturgie litmanovský dekan o. Daniel 

Galajda (na snímke). -Koľkokrát neuváženými výrokmi priamo, alebo nepriamo 

ublížime svojim blížnym. Koľkokrát ich raníme tak, že v srdci zostáva trvalá stopa. A veľmi 

dlho trvá, kým sa dokážeme odhodlať pre pokus o nápravu. 

Ani si neuvedomujeme, koľko životných šancí na polepšenie prepasieme. V zajatí časných vecí 

málokedy voláme Boha na pomoc. Hľadíme si iba vlastný prospech a voči svojmu okoliu 
zostávame hluchí a slepí. 

Začujeme, Boží hlas v posledných hodinách nášho života ? Využime preto každú príležitosť na 

zmiernie sa s Bohom. Prosme k tomu o pomoc Máriu, ktorá nesmierne miluje svoje deti a svoju 

pomoc nikdy neodmietne. 

  

V týchto myšlienkach pokračoval aj generálny vikár o. Vladimír Skyba. Neprosme o 

to, aby sa ten druhý človek zmenil, ale o to, aby sme sa my zmenili, aby sme sa 

prestali pohoršovať nad inými, povedal. Ak to dokážeme, Boh zmení naše nesprávne 

postoje a na svojich blížnych sa budeme dívať inými očami. Očistime si a uzdravme 

svoje srdcia a dovoľme Bohu, aby vstupoval do nášho života. Panna Mária je pre 
človeka dnešnej doby svetlým príkladom. 

Ona si zvolila Boha a stala sa Matkou všetkých vykúpených. Prázdniny sú ideálnou 

príležitosťou navštíviť mariánske miesta, čerpajme v nich Máriin príklad. Ak si pre svoj 
život zvolíme Boha tak, ako to urobila Ona, nemusíme sa ničoho báť. 

Magdaléna Kohútová 

  

Katka Vislocká vo sv. ruženci pripomula posolstvo Panny Márie: 

Moje drahé deti! 

Milujem vás a prosím - zmeňte svoj život! Počujte hlas Matky... Ježiš je vo vás! 

Boh je vo vás! Nežite tak, že si nevšímate veľkú starostlivosť, ktorá je o 

každého jedného z vás! Nežite ako tí, čo vidia a predsa sú slepí, ako tí, čo 
počujú, a predsa sú hluchí. Boh je tu!  

         (Zvir, 3. júla 1994) 
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Zostaňte v mojom Srdci 

Môj milovaný Zvir! 

Tento rok, na výročie ťa asi na vlastné oči neuzriem, a sv. liturgie prežijem asi len v mysli. 

Odovzdávam Presvätej, Prečistej Panne Márii všetko. Pane, daj mi silu vstať vždy, keď padnem, 

keď na mňa prichádza smútok, že tam nemôžem ísť. Stále dúfam, už aj minulý rok, že si 

kúpime auto a že pôjdem aj so synom Samkom do Litmanovej. Všetko je to v Božích rukách, v 
Jeho plánoch. 

Odovzdávam Bohu aj moje starosti s financiami, aj tie starosti s matkou. Bože, nezanevri na 
mňa pre moje hriechy! Panenka Mária, skry nás pod svoj plášť...! 

Pozdravujem Litmanovú, celý Zvir. Zbohom... 

Helena Šamajová, Papradno 

  

Milá Helena, 

Keď na hore Zvir stáli desaťtisíce ľudí a Ivetka oznámila, že 

Panna Mária sa zjavila naposledy, dodnes mám v ušiach 

ten prekvapivý plač. Sám som mal smutný pocit. Zvykli 

sme si na Pannu Máriu, zvykli na posolstvá, písali, čo nové 

povedala. Myslel som si, že Zvir a Litmanová bude v 

mojom živote poslednou zastávkou na dlhej ceste. A tak 

sme chodili a chodíme, spájame si Zvir s Ňou, veď  je tam 

prítomná. Keď si premietnem dozadu všetky tie roky, boli 

plné očakávaní. Našich, ale hlavne Jej. Plné stretnutí, 

radosti, oddychu, ale aj lúčení, bojov,  bolesti a samoty. 
Nádeje, prosieb, slnka i búrok. 

Počul som a počúvam mnoho príbehov, ktoré pútnici za 

tých 15 rokov niesli a nesú zo sebou Nepoškvrnenej 

Čistote. Videl mnoho očí, ktoré odzrkadľovali Nebo a 

vďačnosť. Viacerých som videl častejšie, iných zriedka, 

niektorých potom už vôbec. Ale všetci vzali do svojich 

domov tam „dolu“ iskričku, posolstvo, záblesk Svetla. Nie 

je v silách každého prísť. Mária však vo svojom poslednom 

posolstve povedala podstatnú vetu: Zostaňte v mojom 

Srdci pre túto dobu. Máriino Srdce je Koráb záchrany. Je 

všade tam, kde sa preň rozhodnete. Aj pri obloku, cez 

ktorý sa možno smutne pozeráte a v „len“ v duchu kráčate 

na Zvir. To slovo „milovaný“ vás s ním spája oveľa viac, ako si myslíte. Pretože láska nepozná 
vzdialenosti. 

Čas  beží. Zvir a Litmanová sa predsa len nestali mojou poslednou zastávkou. Aj Mária, tak ako my, 

putuje. Má svoj Zvir, Podbrdo, Živčák, Bralo, a ďaľšie. Ale to dôležité miesto, za ktorým netreba merať 

kilometre, je u Nej. V Jej Srdci, ktoré zvíťazí, pretože je miestom tej najväčšej pokory.  A preto Jej výzva 

- zostaňte v mojom Srdci pre túto dobu -  zároveň hovorí:  Odovzdajte sa  Božej vôli. Pretože obsahom 
tejto vôle je  - láska. 

Určite od  Vás  pozdravím Litmanovú, celý Zvir, ale najmä  Ju, našu Milovanú, Nepoškvrnenú 

Čistotu.  A niekedy na Zvire, milá Helena, dovidenia... 

Anton Selecký 
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Misia Kráľovnej pokoja 

Som tvoj Boh 

Minulý mesiac v Bijakoviči sa mi prihovoril Benjamín Berger, 

mesiánsky Žid, priateľ z Izraela. Keď som bývala v 

Jeruzaleme, naša komunita trávila s ním a jeho bratom 

Rubenom hodiny na modlitbách. Hovorili sme o Bohu a oni 

nám vysvetľovali Bibliu podľa hebrejčiny. On sám svoj príbeh 

rozpráva takto: 

  

Pochádzam z náboženského 

židovského prostredia. Môj brat Ruben a ja sme bolo vychovaní ako 

ortodoxní Židia. V prvej časti svojho života som bol  veľmi nábožný. 

Veľká časť mojej rodiny zahynula v Osvienčime. Postupne vstupovalo 

do mňa mnoho pochybností. Myslel som si: “Nemôžem veriť, že 

skutočne existuje Boh, ktorý dovolil niečo také“. A ako študent 
na univerzite som všetko „hodil cez palubu“ a stal sa úplne svetským. 

Neskoršie som prišiel pracovať do Európy. Ale niečo mi chýbalo a zdalo sa mi, že nič nemôže tú prázdnotu 
vyplniť. A dospel som k rezignácii. „Neviem, či niekedy nájdem odpoveď na to, čo hľadám.“ 

  

Raz v roku 1967, 

myslím, že to bolo na jar, som sa vrátil z práce. Bol to úplne normálny deň.  Sedel som a čítal. Myslel som 

na vieru a povedal som si: „Nuž, dospel som v živote tak ďaleko, že už neverím vôbec na nič“. To 

ma veľmi znepokojilo a myslel som si: „Ak mám v niečo veriť, tak nech to je pravdivé. Pretože je 
možné veriť všetkému možnému.“ Ale nevedel som, čo to je. 

Zatiaľ čo tieto myšlienky zamestnávali môjho ducha, zrazu som pocítil, že niekto so mnou v 

miestnosti je.  Nevidel som nič. A naháňalo mi to skôr strach, takú skúsenosť som mal prvý krát.  Bol 
som veľmi racionálnym, čo je istým spôsobom typicky židovská črta. 

Čo som nemohol vidieť, tomu som neveril.  Ale v miestnosti bola nejaká prítomnosť, a tá sa stávala čím 
ďalej intenzívnejšia. 

Mal som veľký strach 

Viac-menej, táto prítomnosť bola taká čistá, vyžarovalo z nej niečo 

absolútne čistého, bez akejkoľvek poškvrny. „To napĺňalo 

miestnosť, a bolo to akoby pocit svätosti Boha. Potom akoby 

niekto pristúpil až ku mne. V ruke držal kľúč a zastrčil ho do 

môjho srdca. Tie dvere sa teda otvorili a bolo to, akoby do 

mňa vstúpila láska a moje srdce úplne naplnila“. Nechápal 

som, čo sa deje, ale začal som plakať a plakal som  dlhú chvíľu. 

Potom ku mne Boh prehovoril – bolo to akoby jeho Hlas napĺňal celý 

vesmír. 
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Povedal mi: 

„Ja som Boh Abrahámov, Boh Izákov a Boh Jakubov,  a Ja som tvoj Boh. Tvoj život je predo 

mnou ako otvorená kniha, ja ťa poznám“. 

Bolo veľmi povzbudzujúce vedieť, že Boh existuje a že Boh so mnou hovoril.  Bolo nádherné vedieť, že ten 
Boh je Bohom osobným, a že tak ku mne prišiel.  Prečo sa to stalo práve mne? 

Tu sa stalo niečo ešte neuveriteľnejšieho. Z výšky Neba spadlo jedno židovské meno,Yeshua, meno Ježiš 

hebrejsky. Nikdy som nečítal Nový Zákon, nemal som žiadneho kresťanského priateľa, nikdy som nepočul 

skutočne hovoriť o evanjeliách. Vždy ma udivovali kresťania, ktorí hovorili o Sione, ale nerozumel 

som,  aké bolo puto medzi nimi a nami. Vyrástol som v prostredí, kde nebolo žiadne puto k Ježišovi.  

  

On bol tam niekde ďaleko, 

skutočne ďaleko od nás. Ale presne o okamihu, keď som dostal jeho Meno, v tom presnom okamihu som 

vedel, že On je Mesiáš. Boh Izraela. To neprichádzalo odo mňa. Vedel som, že On je odpoveďou na moju 

otázku, na všetky moje otázky. Myslel som si: „Keby niekto ako On prišiel na svet, čo by sa mu 

stalo?“ A vedel som, že svet by ho odmietol a ukrižoval, pretože je v takom protiklade všetkého, čo vo 
svete je... 

Benjamín porozprával o 20-tich rokoch svojho života s Ježišom, najmä o stretnutí s jednou 
talianskou komunitou, veľmi spätou s Medžugorím. A pokračuje: 

  

Stretli sme sa 

s touto komunitou v roku 1966. a Boh nás v našich srdciach 

veľmi hlboko zjednotil. Tak sme zostali v úzkom kontakte a ak 

Pán dá, v októbri prídu do Izraela. Je to asi prvý krát, čo 

mesiánska a katolícka  komunita  žijú tú skutočnú 

jednotu. A myslím, že je to prorocké znamenie toho, čo si 
Boh praje... 

Spýtala som sa Benjamína: Dostal si v Medžugorí svetlo 

ohľadne Ježišovej Matky, alebo pre teba stále zostáva 

otázkou? 

Odpovedal by som, že som Pánovi kládol túto otázku dlhé 

roky. Jeden z dôvodov bol, že táto otázka sa týka jednoty 

Cirkvi. To je pravdepodobne najdôležitejší bod v kresťanskom 

svete. Tu  behom týchto posledných som počul svedectvá 

vidiacich, a tí sú veľmi autentickí. 

  

Posolstvá, 

ktoré som obdržal,  sú fundamentálne a majú byť 

odovzdávané svetu : Obrátenie, modlitba, svätý život, čistota, 

zasvätenie sa Pánovi. Som veľmi pohnutý tým, čo som 

počul.  Aj dnes ráno som stretol Vicku a tá, v extrémnej jednoduchosti, žiarila Božou 
láskou. Verím, že tieto veci sú od Boha, zostáva mi ešte pochopiť, čo to všetko znamená...“ 

Sestra Emanuela, Medžugorie, 15. júla 2005 
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 Pápež Benedikt XVI. o zázraku 

Podľa talianskeho denníka Il Messagero zo dňa 1. júna 2005, pápež 

Benedikt  XVI. vyjadril živý záujem o sošku medžugorskej Madonny, 

prinesenej z Medžugoria do Civittavecchie v 
roku 1995. 

Táto soška 13-krát plakala krvavé slzy a 14-ty krát 

priamo v rukách biskupa Mons. Grilla . Pápež pri 

stretnutí talianskej biskupskej konferencie 30. mája 

2005 pozdravil biskupa Mons. Grillu a 

povedal: „Panna z Civittavecchie urobí veľké 
veci!“  

  

Ako pápež Ján Pavol II. tak aj Benedikt XVI. prejavili o tento nadprirodzený 

fenomén, spojený s Medžugorím, veľký záujem. Môžeme sa pýtať: Prečo Mária 

plakala krvavé slzy vo „dverách Ríma“, ako nazývajú Civittavecchiu? Udalosť 

môžeme čítať v svetle posolstva, ktoré dala v Medžugorí: „Prosím vás, 

nedovoľte, aby som plakala krvavé slzy kvôli dušiam, ktoré sa strácajú 
v hriechu!“ 

(24. marca 1984) 

 

Áno a Nie 

Mnoho mladých dnes žije istý druh vnútorného pekla a je im ťažké uniknúť vražedným pascám, 

do ktorých padli. 

Sekty, drogy, alkohol, neusporiadané užívanie sexuality, obťažujúca  hudba, skúsenosti so satanizmom, 

okultizmom, preludy New Age.  Gospa má pre nich plán - práve tak  ako pre tých, ktorí kráčajú vo 

svetle. Ten plán vyžaduje úprimné ÁNO Ježišovi a NIE hriechu.Všetci sú povolaní ku svätosti. Nie je 

náhodné, že práve mladých zvolila k tomu, aby hlásali svetu dobré východisko, kadiaľ vyjsť z pozemských 

pekiel. 

Mám zvlášť rada tie posolstvá, ktoré prijala Jelena v modlitbovej skupine. 

* „Modlitbou a pôstom môžete obdržať všetko, o čo prosíte.“      (25. 10. 1983) 

* „Vidím, že ste všetci unavení. Prajem si vziať vás všetkých do svojho náručia, aby ste si so 

Mnou oddýchli.“     (28,. 10. 1983) 

* „Aj keď v skúškach padáte, nezastavujte sa!“     (19. 3. 1983) 

* „Kladiete si príliš mnoho otázok, iba sa zaťažujete. Sám Ježiš sa vám ponúka, a vy Ho 
odmietate. V Ňom nájdete odpoveď na všetky vaše otázky. Prijmite Ho!“      (7. 4. 1984) 

* „Čítajte životopis svätej Márie Goretti. Proste s ňou Pána, aby vám obdržala svoje 
cnosti.“       (6.7. 1984) 

Drahá Gospa, my máme iba jeden život. Pomôž nám, aby bol čo najkrajší! 

Sestra Emanuela, Medžugorie, 15. júla 2005 
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Misia Kráľovnej pomoci 

Panna Mária v Dechticiach   Dôverujte...! 

Elena, jedna z mnohých pútnikov musela ísť až do Medžugoria, aby sa dozvedela, že Panna 

Mária sa zjavuje aj na Slovensku, v Dechticiach. Otec Kaňka určite nie je jediný, kto vníma 

pútnické miesta komplexne. Hovorí: „S Pannou Máriou sme prepojení so všetkými.“  

  

Samotná Panna Mária posolstvami v Dechticiach akoby poukazovala aj na iné miesta: 

-  „…som Nepoškvrnená Čistota a toľkí ma urážajú…“  (7. 1. 1995) 

-  „Deti, chcem, aby ste pamätali, že moje Nepoškvrnené Srdce zvíťazí.“ (12. 8. 1999) 

-  „Dnes, 5.augusta, mám sviatok, ktorý slávi každý z vás. Sú to narodeniny, ku ktorým by som 

vás chcela požehnať a popriať vám veľa, veľa lásky a trpezlivosti.“    (5. 8 1999) 

-  „Mne padajú slzy, ale nie sú to slzy aké roníte vy a vaše deti, ale krvavé.“  (18. 8. 1996) 

  

 

Dechtickí vizionári na Boričkách pri stretnutí s Pannou Máriou dňa 3. júla 2005 (zľava): Mária Gavendová, Martin Gavenda, Adriana Kúdelová, 

Jozef Danko a Simona Kupmanová 

  

Ubezpečuje nás, že nádej z Fatimy toľkokrát pripomínaná prostredníctvom Dona  Gobbiho:Nakoniec 

moje Nepoškvrnené Srdce zvíťazí, sa čoskoro naplní. A  už  sme  v  Medžugorí na  Festivale mladých. 

Spievame Happy birthday, Gospa má narodeniny! Vo svete viac ako 100 sôch a obrázkov Panny Márie 

Ruže duchovnej roní krvavé slzy. Žiadny zázrak nie je dosť veľký, aby sa človek rozhodol radikálne otočiť 
rozbehnutý expres svojho života. Mária prichádza znova do nenápadnej dedinky a hľadá pomocníkov... 

Mnohí sú na pokraji fyzických síl. Evanjelium v prvú prázdninovú nedeľu ponúka riešenie:„Poďte ku mne 

všetci, ktorí sa namáhate a ste preťažení a ja vás posilním.“ Jozef Danko nabáda k duchovnej 

činnosti: „Vyplňme čas modlitbou, rozjímaním o Božích dielach, prípadne navštívme nejaké 
pútne miesto, aby sme duševne pookriali.“ 
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Nechajme sa preniknúť Máriinými posolstvami, ktoré číta Simona i Adriana pred stretnutím 

vizionárov s Kráľovnou pomoci: 

Tí, ktorí prijímajú moje posolstvá a žijú podľa nich, šíria svojím životom Ježišovo evanjelium. Aj dnes vás 

chcem, deti moje, vyzvať, aby ste s láskou pomocou modlitby  pomohli nájsť Boha tým, ktorí ho hľadajú, 

no nemôžu ho nájsť. Sú príliš vzdialení mysľou a srdcom od neho a nevedia, že on je celkom blízko nich. 

Preto vás, deti, prosím o modlitbu za nich, aby pozdvihli svoje oči, mysle, srdcia a prekonali bariéru 

duchovnej slepoty a  konečne mohli objaviť Boha, ktorého tak dlho hľadali.  

* * * * * * 

Dnes vám chcem povedať: Deti, každý deň sa modlíte modlitbu Otče 

náš a v nej - a odpusť nám naše viny, ako i my odpúšťame našim 

vinníkom - ale ani si to neuvedomujete... Prosíte Boha, aby vám 

odpustil a vy nedokážete odpustiť svojim blížnym. Deti, už vopred 

odpustite všetko zlé svojmu blížnemu. Odpustite i ten najnepatrnejší 

čin z lásky k Ježišovi. Proste Ježiša o silu, aby ste dokázali úprimne 

odpustiť. Deti, okolo vás sú blížni, ktorí potrebujú vaše odpustenie. 

 * * * * * * 

Chcem vás povzbudiť k tomu, aby ste sa úplne vložili do rúk Boha. 

Darujte svoj život Ježišovi, aby ho on naplnil láskou. Deti, milosti, 

ktoré vám každodenne prinášam, prijímajte ako dar. Viem, že vaše 

kríže sú ťažké... Nechcite niesť svoj kríž sami. Prijmite pomoc od 

môjho Syna Ježiša a od svojich blížnych a nehľadajte už ľahšie cesty, 
ale kráčajte priamo s Ježišom. Nekonečne vás milujeme. 

 * * * * * * 

Deti, dnes by som vás chcela povzbudiť, aby ste sa snažili zmeniť svoj život. Snažte sa viacej dôverovať 

Ježišovi. Deti, vy sa vzdávate hneď pri svojich prvých pádoch... Nebojte sa vstať a vykročiť znova na cestu 

spolu s Ježišom. On vás povedie po správnej ceste. Ja som vždy s vami, ale proste o dary Ducha Svätého, 

aby ste dokázali vždy znova pokračovať na svojej ceste do večnosti. 

 * * * * * * 

Dnes vás chcem vyzvať k milosrdnej láske. Chcem vás vyzvať, deti, aby vaše srdcia neboli tvrdé a 

zatvorené pre vašich blížnych. Vaše srdcia, deti, i srdcia vašich blížnych prahnú po láske. Ak vy otvoríte 

svoje srdcia pre všetkých, Božia láska a milosť prenikne vás i všetkých vôkol vás. Dnes vás, deti, 

vyzývam, opätovne vyzývam, aby ste sa vydali na cestu lásky, ktorá vedie do neba. Ďakujem vám, že ste 

počuli moje volanie. 

* * * * * * 

Na začiatku druhého desiatku sv. ruženca sa vizionári stretávajú s 

Pannou Máriou. Zjavenie trvá približne 15 minút. Potom sa opäť všetci 
spoločne modlia sv. ruženec. 

Martin, Mária, Adriana, Jozef a Simona sa počas zjavenia modlili s Pannou 

Máriou, za všetkých prítomných, ich starosti, choroby, problémy, ktoré chcú 

odovzdať Panne Márii. Martin Gavenda upozornil pútnikov, že na stretnutie s 

Pannou Máriou a jej Synom sa treba pripraviť. Povedal: „Modlite sa počas 

cesty, najlepšie svätý ruženec, aby sa vaše srdce otvorilo a aby tam 

Panna Mária mohla vložiť milosti, ktoré potrebujete. Každý deň, keď 

prichádzate na svätú omšu, sa pripravujte na stretnutie s Ježišom. Veľké 

želanie Panny Márie je, aby sme Pána Ježiša prijímali do čistého srdca. 
Pán Ježiš chce premeniť naše srdcia, ale my mu to musíme dovoliť.“ 
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 * * * * * * 

Otec Ferdinand Kaňka pripomenul duchovné spojenie s pútnikmi v Levoči, v Litmanovej, v Turzovke - 

Panna Mária je jedna a je jedno, kde sme sa zhromaždili: „Panna Mária si nás sem zavolala tak, ako 

aj ich si zavolala tam, kde sú oni. Lebo je Máriina doba. Preto sa zjavuje. Chodí a hľadá 

desiatich spravodlivých ako Abrahám, aby mohla zachrániť svet od záhuby, ktorú si sám na 
seba pripravuje.“      

         Monika Školnová 

Foto: (a) 
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Naša reportáž 

Na Ukrajine  sa schyľuje ku stretu duchovných síl 

Čas rozhodnutia? 

 Iný svet * Na zoznamoch nežiadúcich * Cesta k utajenému Džubliku * p. Atanáz - ukrajinský 

o. Zovko * sľub Matky vizionárke Olenke * Zjednotiteľka prichádza včas 

  

Východná  hranica, Vyšné Nemecké, 18. júna 2005. Dlhá rada áut sa pohýňa krokom. Mnohí 

netrpezlivo trúbia. Zbytočne. Colnica na hranici Slovensko – Ukrajina, je neúprosná. Keď po 
štyroch hodinách čakania a  podrobných otázkach prekročíme hranice, cítime iný svet.   

 

sestra Agáta Burejováv rozhovore so sestrami nového rádu Bratstvo Zjavenia presvätej Rodiny so sídlom v Džubliku 

 O niekoľko kilometrov nás čaká Užhorod. Centrum Zakarpatskej Ukrajiny,  v prvej 

ČSR veľkosťou tretie po Prahe a Bratislave. Katedrálny chrám stojí na kopci vedľa 

hradu. Mesto je samá zeleň. Ako nám hovorí biskupský tajomník Peter, z vyše 

milióna obyvateľov Zakarpatskej Ukrajiny je 70 tis. rímskokatolíkov, 350-tisíc 

gréckokatolíkov a 500-tisíc pravoslávnych. V katedrále sú pozostatky biskupa Mons. 

Teodor Romžu (na obrázku vpravo), ktorého v roku 1947 otrávili komunisti. Dnes 

je vyhlásený za svätého.  

Mons. Milan Šášik, tunajší biskup - Slovák - ktorý nás prijíma 

na návštevu, je milý a ústretový. Rozpráva  o svojom pôsobení 

na Ukrajine a o celkovej situácii. Po rozlúčke nás čaká dlhá cesta 

do na Ľvov  bratom baziliánom, ku ktorým sme ohlásení na malú „inšpekciu“. 

Okolo polnoci, 

po blúdení v zapršanom Brjuchoviči - asi 10 km za Ľvovom - vchádzame do kláštora. 

Spev sestier  pôsobí po našej beznádeji, že sem vôbec trafíme, takmer anjelsky. 
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Spánok do rána na podlahe je osviežujúci. Kláštor je skrytý v záhradnej štvrti mesta. Tých 25 sestier, 

ktoré sa rozhodli stráviť život na modlitbách,  pôsobí jednoducho a skromne. 

Otec Eliáš, po raňajšej  bohoslužbe si  sadá na rozhovor. Práve vydal knihu pod názvomŠtyri slová z 

Ukrajiny. Téma pre meno  ako ušitá: Sekty a pôsobenie falošných duchovných prúdov. hovorí: Celá 

Ukrajina je pod paľbou siekt. V Ľvove je centrum Jehovistov a mormonov. Keď nám hovorí o 

prenasledovaní jeho rádu, nechce sa nám veriť. Podrobnosti nás očakávajú v Pidhirci (Podhorany) - kde 

sídlia bratia. 

 Na zozname nežiadúcich 

Keď vyrážame na Ľvov, je pobede.   Fascinujú nás súvislé pásy lesov, 

bez akéhokoľvek výrubu, obrovská plocha zelene, kone - voľne sa 

pasúce rovno vedľa cesty. Tesne pred večerom 

prichádzame  ho  Podhoríc. Víta nás starobylý chrám. Podľa informácie 

v ňom donedávna bola garáž traktora. Jeden telefonát a už sa blíži otec 
Cyril Špiřík (na snímke), so svojím bratom Metodom. 

Pri kope naukladaného  dreva, kulise chudobnej dedinky, rozprávame o 

situácii. Otcovia Cyril s Metodom predtým pôsobili Českej republike na 

Sázave. Tu ich zrušili pre údajnú neposlušnosť, pretože v Ríme požiadali 

o vyčlenenie svojej kontemplatívnej vetvy z rehole. Dnes sú na 

Ukrajine. Otec Cyril Špiřík k tomu hovorí: „Na USB (Štátna 

bezpečnosť) Ukrajiny sa dostal zoznam baziliánov, ktorí po 

prípadnom vycestovaní z Ukrajiny dostanú razítko, že 3 roky sa 

na Ukrajinu nemôžu vrátiť. Je to zo Slovenska a z Česka spolu 

23 ľudí. Nemôžeme v tom nič robiť. Sme tu ako najväčší zločinci. 

A to nám urobili vlastní bratia. Keby sme mali nejaký dekrét o neposlušnosti - ale nič proti nám 

nemajú. Jednoducho nás dali k dispozíci polícii. Ešte by nás mohli vyviezť nasilu. Takto sa nás 

chcú zbaviť a likvidovať nás ako kňazov. Toto všetko je proti  politickým a občianskym právam, 

pretože kto nebol odsúdený a nebola mu preukázaná vina, je vyhostený z krajiny. A toto 

zariadila naša Generálna kúria v Ríme...“ 

O. ThDr. Eliáš Dohnal OSBM (na snímke), spolu  s bratmi napísali na 

Generálnu kúriu v Ríme ako aj kardinálovi, veľkému arcibiskupovi Lubomyrovi 
Huzarovi list, v ktorom  sa mimo iné píše: 

„Hoci sme prišli na Ukrajinu s úprimnou snahou šíriť odkaz živého 

Krista a hlásať živé Evanjelium, predsa nám - práve prostrednictvom 

Rady otcov OSBM, ktorej predstavitelia sa spolčili s vládnymi 

represívnymi a bezpečnostnými tajnými službami - zorganizovali vo 

Ľvove exemplárny 

mostreprocers...“ Ako sa dozvieme,  v 

súčasnosti baziliáni o. Eliáša Dohnala na 
Ukrajine očakávajú svoj ďaľší osud 

Je večer. Po jedle, výborných pirohoch a jahodách (stolujeme na 

kope dreva na dvore) ideme spať na súkromnie. Na Ukrajine je 

badať nielen veľké sociálne rozdiely, ale aj veľkú sociálnu 

nevybavenosť. Nedostatok elektriny, kanalizácie a pitnej vody je tu 

v norme. Ľudia svojou srdečnosťou však výrazne zmierňujú obraz 
chudoby.   

 K utajenému Džubliku 

Ráno sa pýtam sa otcov baziliánov na mariánske zjavenia. Hovoria, 

že jedno je v mieste Džublik. Podrobnosti sa nedozvedáme. Hovoria, 

že Džublik je niekde na okolí Mukačeva. Je poobede. Rozhodujeme 

sa, či pozrieť ešte raz sestry v Brjuchoviči, ísť rovno na hranicu a do 
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Sniny, kde pôsobí o. Milan, alebo predsa len pohľadať utajený Džublik.  Napokon sa rozhodujeme ísť na 

Mukačevo, a to južnejšou trasou. 

Okolo 17-tej hodiny sme v Mukačeve. Je tu benzínová pumpa, kde predávajú aj  mapy. Džublika na nej 

niet. Nikto nám nevie povedať, kde to je, ani o čo tam ide. Napokon mladá dievčina nám dáva informáciu, 
že je to „monastier“ (kláštor) smerom na Chust, pri dedinke Viľchivka. 

V jednej dedinke zrazu sestra Agáta hovorí -„tu máme odbočiť!“ Spýtame sa ešte niekoľkých ľudí. Sme 
na dobrej stope.TabuľkaDžublik, miesto zjavenia, 500 m nás utvrdí. Sme na mieste. 

Vidíme kaplnku, stánok. Je tu pani Mária, ktorá predáva brožúrky. Zdáme sa jej podozriví. Azda z KGB. 

Dokazujem jej pomocou pasu a Rosy, že vydávam mariánsky časopis. Už je všetko v poriadku. Pred nami 

je svätynka vo východnom slohu. Zoznamujeme sa so sestrou Annou a jej kolegyňou. Ešte je tu brat 
Michal. Čo je to za rehoľa? Neďaleko sú dve rozostavané  kláštorné  budovy. 

Slnko zapadá a vysiela  svoje mäkké lúče na sochu Krista Z Božieho hrobu. Prostredie je príjemné. Do 
svahu vedú schody ku krížu zjednotenia. Osviežujúci prameň žblnkoce. Džublik...  

  

Ukrajinský o. Zovko 

V kláštore nás očakáva páter Atanáz.  Tehlová stavba kláštora nového 

rádu prekvapuje. V kaplnke je zázračná ikona Matky Božej. Podľa slov 23-

ročného brata Michala obraz ronil slzy. Páter rozpráva: Bolo to v 27. 

augusta 2002, keď sa Panna Mária zjavila tu v Džubliku. Dve 

dievčatká tu šli ku studni v lese na vodu... Počúvame príbeh, ktorý je 

tak krásne podobný iným príbehom, kedy nás na tejto zemi na rôznych 
miestach začínala  navštevovať Panna Mária. 

Páter Atanás je pokojný a vyrovnaný. Narodil sa a vyrástol v Nižnom 

Blatnom. Pôsobil ako opát v kláštore baziliánov neďaleko v  Boronieve. Keď 

sa dozvedel o udalosti  v Džubliku, prišiel na miesto zjavenia. Páter Atanás 

uvažoval, čo robiť.Panna Mária mu  po Olenke odkázala, že jeho miesto je pri Džubliku. Počas 

dlhých modlitieb sa mu zjavila a požehnala ho. Dostal vnuknutie založiť nový rehoľný rád. Požiadal o 
uvoľnenie z rádu OSBM. Odpoveď? Predstavení v Ríme ho dekrétom vyhodili pre neposlušnosť.  

  

Biskup Ivan Margitič, 

dnes už nebohý, spočiatku bol zjaveniam naklonený, ale neskôr sa 

tvrdo postavil proti. (My si ho pamätáme z návštevy Hory Zvir v roku 

1995). Napokon malo dôjsť až - zrušenie rádu a vyvezenie pátra 

Atanása políciou. Deň pred týmto aktom Mons. Margitič zomrel. Jeho 

nástupca  Mons. Milan Šášik (na snímke) tiež zjavenia v Džubliku 

spočiatku neprijímal. 

Dnes chodí na toto miesto, služi sv. Liturgie a prevzal nad nových 

rádom Bratstvo Zjavenia Presvätej Rodiny záštitu. V októbri má 

posvätiť novú budovu ženského kláštora. Sú tu piati bratia, z tohto 

traja kňazi, dve sestry a jedna kandidátka. Rehoľníci v kláštore šesť 

hodín pracujú a 7 hodín sa modlia. 

Panna Mária povedala, že prišla zjednotiť národ, kresťanov a 

pozdvihnúť úctu k Cirkvi -  hovorí páter Atanáz - predstavila sa 
ako Matka všetkých kresťanov. 
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Na otázku, ako si v praxi predstavuje zjednocovanie národa v zložitej situácii, páter Atanáz 

odpovedá: Chodia sem tisícky ľudí z celej Ukrajiny, z Maďarska, Poľska aj zo Slovenska. Pre 

všetkých sme tu naporúdzi. Máme prijímať všetkých bez rozdielu, dokonca rozdielu 
vierovyznaní. Preto je Mária tu. 

O Olenke páter Atanáz hovorí, že teraz  má už z dôvodných dvoch dievčat zjavenia len ona sama. Mala 

raz aj stopy korbáča na chrbe, ako Kristus po bičovaní. A na na Veľkú Noc mala neviditeľné stigmy, 

nemohla ani chodiť, museli ju k Džubliku nosiť na rukách. Na kríži  pred svätynkou, postavenou na mieste 
zjavenia, niekoľkokrát  stekala červená tekutina . Experti sú bezradní. Tekutina vykazuje vlastnosti krvi.  

  

Sľub Matky Olenke 

Po chvíli prichádza  13-ročná Olenka Kurucová. Dospievajúce dievčatko 

pôsobí placho, ale s istotou odpovedá na otázky. Chvíľami si nás mlčky 

hodnotí, akoby sa pýtala niekoho neviditeľného, ako nás má prijať. 

Potom sa osmelí a milo sa usmieva, sedí pred nami a trpezlivo očakáva 
otázky: 

- Olenka, čo Panna Mária povedala, prečo sa tu zjavila? 

• Olenka: Že prišla pomôcť. Všetkým. 

- A od vás, detí, čo požadovala Panna Mária konkrétne? 

• Olenka: Aby sme sa každý deň modlili ruženec 

- Komu ste to prvému povedali, za kým ste to bežali povedať? 

• Olenka: Rodičom. 

- Odhováral vás niekto, robil ti niekto pre zjavenie aj problémy? 

• Olenka: Tak, troška. 

-- Páter Atanáz doplní: 

- Jej mama jej povedala, že si asi vymýšľa, že ju Boh potrestá a pôjde do pekla. Olenka jej povedala,: 

Mamička, nech aj na skutku umriem,  ale hovorím ti, že Ju vidím... 

- Olenka, čo ťa najviac baví? Čím, chceš byť, keď dokončíš školu a vyrastieš? 

• Olenka: Ešte o tom nerozmýšľam. Asi - smiech - rehoľníčkou? 

- Koľko vás je doma súrodencov? 

• Olenka: Je nás päť súrodencov. Z toho sme dve sestry. Ja  som druhá v poradí. 

- Poslúchajú ťa doma? 

• Olenka: Len dvaja poslúchajú, ostatní menej. Viete ako to chodí. (smiech). 
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- Ktoré Máriino posolstvo je pre teba najmilšie? 

• Olenka: To, že celú našu rodinu si vezme Mária do Neba. 

- Tešíš sa na to? 

• Olenka: Áno. 

- Koľko máš rokov? 

• Olenka: Dvanásť a pol. 

- Zmenil sa ti po zjavení život? 

• Olenka: No, asi áno. Určite. 

- Chodia za tebou počas púti mnohí ľudia? 

• Olenka: Sú najmä zvedaví. Chcú vedieť detaily. To ich zaujíma najviac. 

- Rada odpovedáš na otázky pútnikom? 

• Olenka: Ak sa ma nepýtajú stále na jedno a to isté, veľmi rada odpovedám. 

- Máš pri toľkej zmene čas na povinnosti, na svoje záľuby? 

• Olenka: Nie. Ale zatiaľ mi to neprekáža. 

- Môžem ťa poprosiť, aby si sa modlila aj za nás na Slovensku? 

• Olenka: Určite sa rada budem modliť za všetkých. 

- Chce Panna Mária, aby sa posolstvá rozširovali, a môžeme ich šíriť v Rose? 

• Olenka: Áno.   

  

  

Páter Atanáz dokladá:  

„Sú tu posmeškári aj skeptici. Títo, ale aj celkom 

neveriaci ľudia s nimi vyrukovali s 

protiargumentami, asi od mája 2003, čo bolo 

približne o pol roka po udalosti Pod Džublikom, ba 

šermovali aj s knihou, že nemáme tu žiadnu 

Bohorodičku, že je to bludárstvo. Ale schádza sa tu 

pravidelne stále väčší počet pútnikov, ktorí 
uverili...“ 

Ako hovorí páter Atanás bol s  dievčatami v Ríme na 

návšteve sv. Otca Jána Pavla II.  Pri Džubliku už bola 

ustanovená komisia na skúmanie zjavení Matky 

všetkých kresťanov. A Mons Milan Šášik drží nad novou 
rehoľou ochrannú ruku. 
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Zjednotiteľka prichádza včas 

Kraj i s rozostavanými domami mi pripomína Medžugorie, a páter Atanáz otca Joza Zovka. Ľudia sú 

priateľskí, srdeční, páter Atanáz vtipný, istý a odhodlaný. Ráno ideme  na sv. liturgiu. O. Milan Šeliga 

koncelebruje s o. Atanázom. Zhromažďuje sa tu niekoľko desiatok ľudí, väčšinou z Nižého Blatného. Po sv. 
liturgii páter Atanáz oznamuje farníkom našu návštevu a dokladá: 

„Šťastnú cestu prajem sestre Agáte, aj požehnanú prácu o tajomstvách viery v časopise M-

Rosa, aby ste rozosievali veľa dobrej pšenice, aby sa vám darilo, daj Pán Boh. Aby ste vydržali, 

ako sme aj my vydržali. Dovoľte, aby som Vám požehnal!“ 

Pri sv. Ruženci má Olenka stretnutie s Pannou Máriou. Dá nám adresu, potom každého poznačí na čele 
krížikom. Cítime, že táto naša cesta otvára ďaľšiu etapu v našom pôsobení. . 

*  *  *  *  *  * 

Keď odchádzame, P. Atanáz so sestrami nás vyprevádzajú na okraj Džublika. Odchádzame akoby z inej 

planéty. Za tri roky na tomto mieste jeden rehoľník urobil zázraky. Pravdaže - v prvom rade - počúvol 
Matku všetkých kresťanov! 

Panna Mária stupňuje svoju naliehavú misiu... Nedá sa odradiť našou tvrdosťou, nepochopením a 

odporom. Hľadá duše, ktoré sú ochotné plniť a nasledovať Jej záchranný plán. Zápas pokračuje. Po 

Sečovciach vlastne na našom východnom území (Zakarpatská Ukrajina patrila za prvej ČSR 

Slovensku)  Panna Mária pokračuje v oslovení tých, ktorým dôveruje. Zjednotiteľka prichádza vo chvíľach 

trieštenia. Ako budeme odpovedať? Začne sa Jej víťazstvo práve tu? Ukrajina, Svätá „Kyjevská Rus“, sa 

ukazuje byť pôdou, na ktorej sa odohrá duchovný „Armageddon“. Bojisko Nepoškvrnenej. A baziliáni, 

prastarý východný rád, akoby začínali prežívať svoje náročné a ťažké znovuzrodenie.  Pomôžme im 
svojimi modlitbami. Pomôžme Márii! Veď nakoniec ide o  - našu spoločnú - večnosť.       

         Anton Selecký 

Foto: (a) 

- Nabudúce: Štyri slová z Ukrajiny - rozhovor s pátrom Eliášom Dohnalom, a sestrou Máriou * 
Listy kardinálovi a do Ríma * Podrobnosti o Džubliku - ako sa vyvíja situácia. 
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Levoča 2005 / Sviatok Cyrila a Metoda 

Desať rokov po návšteve sv. Otca Jána  Pavla II. sa konala  v  dňoch 2. a 3 júla 2005 

každoročná púť na mariánskej hore v Levoči za účasti 400 000 pútnikov. Sv. omšu celebroval 

apoštolský nuncius v SR Józef Novacki spolu s desiatkami biskupov a kňazov. Homíliu 
predniesol Mons. František Tondra, spišský diecézny biskup. Prinášame ju v skrátenej forme. 

  

Blahoslavená,ktorá uverila 

  

 

  

Z homílie Mons. Františka Tondru na púti v Levoči dňa 3. júla 2005 

  

Dňa 2. júla slávime sviatok Navštívenia Panny Márie. Najvýznamnejšia púť sa na tomto 

mieste  konala pred 10 rokmi, 3. júla 1995, keď sme tu mohli privítať dnes už blahej pamäti, 
Sv.Otca, pápeža Jána Pavla II. 

Mottom jeho homílie boli slová evanjelia: 

„Blahoslavená je tá, ktorá uverila“. (Lk 1,45) 

„Prv, než Mária stihne vyrozprávať udalosť zvestovania“ - povedal Svätý Otec,  Alžbeta ju predíde a zvolá: 

„Blahoslavená je tá, ktorá uverila, že sa splní,čo jej povedal Pán“ (Lk 1,45). Vo chvíli zvestovania, Mária 

verí slovám Božieho posla a dáva počiatok novému bohatstvu viery, v ktorom je staré prevzaté a 
privedené k plnosti. 
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Musíme priznať, 

 že pretrvanie viery v tejto krajine treba pripísať aj svedectvu tejto svätyne v Levoči.  O mužoch a ženách 

súčasnej generácie by sme mohli povedať ešte viac. Nielenže „nevideli a uverili“, ale zostali pevní vo 
viere. Táto generácia si pamätá, ako sa pokúšali obrať ľudí o ich vieru a nanútiť im ateizmus.. 

 Peniaze a oslabenie náboženského citu postupne nastupujú namiesto toho, čo sme si v nežnej revolúcii 

sľúbili. Sľúbili sme si vernosť, svornosť, jednotu a lásku. Nikoho nesúdili ani nevešali. Mali sme sa stať viac 
ľudskými a blízkymi. Stalo sa tak? 

  

Zákony, ktoré dovoľujú 

zbohatnutie na ujmu iných občanov, nie sú spravodlivé. Naši niektorí politici, aby odpútali pozornosť od 

tejto nespravodlivosti, poukazujú na vykonštruované bohatstvo Cirkvi. Známe nám je príslovie: Zlodej 
kričí, chyťte zlodeja. 

Ak chce byť štát skutočne demokratický, a o taký sa usilujeme, musí rešpektovať právo občanov na 
slobodné vyznávanie viery. Nechceme klerikalizáciu spoločnosti, ale ani totalitne sekulárnu. 

Chceme mať v úcte morálne hodnoty, ktoré sú všeľudské a chrániť ich v spolupráci so všetkými občanmi, 
veriacimi i tými, ktorí sa nehlásia k viere, ale chcú budovať spoločné dobro. 

Bratia a sestry, 

desaťročné jubileum a spomienka na pápeža Jána Pavla II. nie sú iba citovou 

záležitosťou. Bol to muž veľkej viery a vysokého intelektu. 

Na konci svojej homílie spred desiatich rokov nás vyzýva: aby sme tu spolu s 

Božou Matkou predniesli ten vznešený hymnus chvály, ktorý spieva celá Cirkev 

každý deň: „Velebí moja duša Pána a môj duch jasá v Bohu, mojom 

Spasiteľovi... lebo veľké veci mi urobil ten, ktorý je mocný a sväté je jeho 

meno a jeho milosrdenstvo z pokolenia na pokolenie s tými, čo sa ho 
boja“(Lk 1, 46-50)... 

  

Mária je najkrajšie stvorenie, 

aké vôbec žilo na zemi. Ak ohlasujú Božiu slávu všetky stvorenia, o čo viac ju ohlasuje tá, ktorú Cirkev 

nazýva Kráľovnou neba i zeme. Prostredníctvom nej, jej ústami a jej srdcom, ohlasuje Božiu slávu celé 

stvorenie. Jej chválospev je Magnifikat. A tu v Levoči, ako aj v Šaštíne,  spieva tento chválospev celé 

Slovensko. 

Bratia a sestry, to je odkaz Jána Pavla II. pre nás, ktorí sme sa stali nositeľmi Kristovho posolstva v tomto 

novom tisícročí.  Nedajme si rozvrátiť našu vieru a vernosť Ježišovi Kristovi, jeho Matke a jeho Cirkvi, 
ktorou sme my všetci. Amen.     

 (r) 
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Z homílie J. E. kardinála Jána Ch. Korca v Nitre 5. 

júla 2005: 

Pôjdete na Golgotu 

Sviatok sv. Cyrila a Metoda je zvláštnym dňom 

spomienky kladenia základov nášho mravného a 

duchovného života.Sú sv. Cyril a Metod pre nás stále 

živým a strhujúcim príkladom, a to zvlášť aj ako 

spolupatróni Európy? 

Jedným z našich problémov je chápanie slobody. Sloboda 

je osobitný dar. Ale slobodou, ak ňou šliapeme po pravde 

života, človek môže aj znetvoriť seba i život okolo seba. 

Médiá, najmä televízie, môžu byť nielen požehnaním pre 

život a kultúru, ale môžu šíriť aj nevyliečiteľné choroby 

ducha. Americký znalec kultúry napísal knihu „Hráme sa 

na smrť“. V knihe napísal: „Keď sa národ dá zviesť 

triviálnosťou, keď kultúrny život začne chápať ako ustavičnú zábavu a televíziu ako gigantickú 

fabriku zábavy, národ sa ocitne na márach.“ 

Človeka očakáva stále menej slobody. Nadnárodné koncerny budú diktovať v hospodárstve i kultúre. 

Triedené a denne dávkované informácie z nás utvoria jednomyseľných ľudí. Všetkému budeme veriť a 

všetko prijímať ako stádo. Ak sa ľuďom začnú implantovať čipy, potom už neskryjeme zo seba 
ani z našej duše naozaj nič. 

Ničíme si vzduch, vodu i zem, ničíme si svedomia i duše. Zabíjame deti i starcov. Máme atómové zbrane, 
sme bez úcty k tajomstvu života, sme na ceste ničenia... 

Niektoré parlamenty už odhlasovali zákony o tzv. manželstvách mužov s mužmi a ich právo 

adoptovať si deti. Musí občan robiť alebo napomáhať zlo proti svojmu svedomiu? Cirkev v mene 
evanjelia hovorí jasné „nie“. Toto je jasné slovo kresťanstva! 

Keď pri prvom šírení evanjelia v Jeruzaleme vrchnosti uväznili Petra a Jána, obaja povedali:„Je potrebné 
viac poslúchať Boha ako ľudí.“ 

Bez hlbokých zdrojov úcty k človekovi, manželstvu, rodine a k výchove detí môže byť demokracia 
devastovaná a sloboda vydaná napospas zlovôli. 

Keď Cirkev bráni základné práva človeka, keď bráni manželstvo a rodinu, stavia sa proti 

snahám zničiť úctu k človekovi, chráni nás pred snahou vyhnať z ľudskej mysle vedomie o Bohu a 

chráni všetko to, čo priniesol Európe a svetu Kristus svojou náukou, svojou smrťou na kríži a svojím 
zmŕtvychvstaním. 

Chceli by sme sa toho všetkého zrieknuť? Čo by nám potom ostalo? 

Náš najväčší básnik to vytušil a vyjadril: 

„Darí sa vojvodcom a idú obchody. A pliaga tragična potichu obchodí glóbus, na ktorom 
nenájdeš už miesto, čo nebolo by choré. 

Čo urobí s tým Boh? 

Nakoniec pripustí to, čo sa potom stane? A ľuďom pošle predposlednú nótu: „Nemám dvoch synov na 
ukrižovanie. Budete musieť sami na Golgotu.“ 



25 
 

Ak sa Cirkev vyjadruje k verejným otázkam, je to jej právo i povinnosť. Robila to od samého začiatku. 

Svätý Metod napísal „Zákon súdny ľuďom“ i „Napomenutie vladárom“. 

Sv. Cyril na smrteľnej posteli zaprisahal svojho brata Metoda, aby neopustil začaté dielo:„Hľa, brat, boli 

sme obaja záprahom, čo ťahal jednu brázdu. Ja na ornici padám, deň som dokončil. Ale ty... 
neopúšťaj učiteľstvo...“ 

My všetci sme povolaní pokračovať a rozvíjať dielo sv. Cyrila a Metoda. Ako strážcovia ducha a života 
národa, ako strážcovia života a dedičstva celého nášho Slovenska.      

 (krátené) 
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Od našich dopisovateľov z ČR 

  Bojujme! 

Tento svět  se doslova dusí ve tmě, kterou si přivodil odvrhnutím 

Boha. Evropa a ústava bez Boha je další formou utopie a bude mít 

za následek obrovské utrpení milionů lidí, zvláště z chudých zemí. 
Bude se množit hřích, který je třeba vyvažovat obětmi. 

Polarizace je stále jasnější. Místo iluzorního sjednocování - o kterém je řeč, 

které je lživé a zavádějící a provozované nedůležitými fenomeny - dochází 

ke stále většímu rozdělení a bude třeba stále větších obětí. Jedna duše 

slyšela  vnitřní smutný hlas Pána Ježíše, který ji prosil, aby přijala utrpení. 
Přijala a měsíc  zakoušela obrovské bolesti. 

Jak to vysvětlit lidem, kteří se diví,  proč je potkalo to či ono. 

Někteří přímo již sami přijímají zlo a ani jim to nepřijde. Vždyť každý 

člověk by měl doslova řvát NE, když slyší o potratech, měl by podporovat každého, kdo  bojuje. Jsem 

ohromen, když slyším, že tak vyspělé země jako je Kanada uzákoní sňatky homosexuálů apod. Je to 

hrozné, ale je třeba držet pohromadě. Mrzí mne, že zase končí REPORT. Tak vynikající časopis. Přitom 
tuny tiskovin plných bahna leží na regálech obchodů a lidé to kupují. 

Co se to ďáblovi podařilo z lidí udělat? Nebo zednářům, volnomyšlenkářům a dalším všem, kteří nenávidí 

Boha, Krista, Pannu Marii a církev...  Bojujme ještě víc a tvrdě, na zteč. S pacifismem a řečičkami o lásce 

bez obsahu oběti se nedostaneme nikam. Je to klam, zločin, páchaný na lidech.  

         P. Petr Dokládal, 

Nový Jičín, ČR 

 

Modlitební stráž u nemocnice v Brně 

(13. června (VI.) 2003 - 6.února (II.) 2004) 

Květy u kříže 

V gynekologicko-porodnické klinice na Obilním trhu v Brně se 

provádí  potraty i po umělém oplodňování ve zkumavce. Říká se 

jim redukce plodů. Za umělé oplodnění se draze platí. I za 

klasické potraty. Je to největší zdroj finančních zisků této 

nemocnice. Proto se modlím Žalmy před touto nemocnicí. Biskup 
mi dal požehnání. 

Chceme se zastat človíčka, 

kterého se zřekla máma. Máma a popravčí lékař jsou ochránci zvířat. 

Jak pokrytecké! Nesmíme se bát. Bůh  nám dodá odvahu, On nás posílí. 
Lékaři v naší vlasti musí přestat zabíjet! Musíme na ně vyvíjet svatý nátlak.  

V úterý 1.července 2003 za námi přišel zástupce přednosty MUDr. Unzeitig s vrchní sestrou. Radil nám, 

ať odejdeme z Obilního trhu. Jistá lékařka se mě snažila obelhat vysvětlením, že oni nezabíjí děti, ale jen 
shluk buněk. 
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 Službu u nemocnice 

konám už 2 roky každý všední den od 10.00 do 12.00 h. Vidím, že lidé, kteří 

schvalují zabíjení dětí, se změnili v barbary. Zahrnují mě nadávkami.  Během 

2 let práce si od nás dobrovolně vzalo více než  40 000 zájemců 

protipotratový letáček. Zorganizoval jsem 24 modlitebních pochodů k této 
nemocnicí – každou 2.sobotu v měsíci. Účastní se 30 až 140 modlitebníků. 

  

V pátek 13. června (VI.) 2003 

se v černé klerice poprvé stavím ke vchodu uvedené kliniky. Přibližně tou dobou se zde po umělém 

oplodnění  má jisté matce narodit 5 dětí. Tři z nich si tu dala zabít. Po této tzv. redukci plodů čeká 

dvojčata. Rodí  se předčasně. Jedno dvojče brzy po porodu umírá a druhé je  neduživé.  Zdravotnice mi 
říká, že tu kazím kšefty. Představitelé kliniky mne za to nenávidí a snaží se mě zbavit. 

  

Dne 28. července (VII.) 2003 

za mnou přichází přednosta kliniky Prof. MUDr. Ventruba s vrchní sestrou a ekonomem. Přestože 

stojím  až v parku, poručí mi, abych i odtud odešel. Já mu nabízím, že odejdu, až přestanou provádět 

umělé potraty. To odmítá. Ve středu 30. července 2003 se mě snaží MUDr. Ventruba vydírat a hrozí 
policií. Vytrhává Karlovi z ruky 2 letáčky, trhá  je a strká mi je za pás. 

Profesor Akademie věd ČR v Brně  RNDr. V. Vetterl, pravoslavné víry jako já, má radost z toho, co proti 

potratům dělám. Tajemník  městské části Brno-střed JUDr. R. Novotný mi to však 14.srpna 2003 
zakazuje. Podávám  ke Krajskému soudu ČR na tajemníka žalobu. Soud jsem vyhrál. 

  

Dne 18. srpna (VIII.) 2003 

Jistá žena vidí  můj plakát potracených dětí. Říká mi proto, že na 

potrat nepůjde, ač má už 3 děti. Na Obilním trhu jsem s Jurou Č. a 

jeho manželkou Šárkou, která je  na invalidním vozíku. Šárka je 

ochrnutá od narození, protože lékař porod zkazil. Má na sobě plakát. 

Jistý lékař řve: „Taková se neměla narodit! Lépe kdyby 

zemřela!“ Připojuje  vulgární výrazy. Cizí muž v parku to slyší a 

přiběhne. Lékaři vytýká, zda  se nestydí na mrzáčka a na nás, kteří 

krásně zpíváme, křičet. Lékař mizí. Přicházejí městští strážníci. 

Oznamují správci K., že protestovat zde smíme. 

Dne 2. října (X.) 2003 

vozíčkář František B. s plakátem  zdraví u dveří nemocnice: „Dobrý 

den“. Správce K. přivolává městské strážníky. Ti mu utrhují z krku 

plakát a nechávají invalidu u dveří. Na Obilním trhu mi 23. října 2003 

mladý muž vypráví, že když před 6 lety jeho manželka otěhotněla, tak 

ji na radu lékařů poslal na potrat. Už byla provedena všechna 

předpotratová vyšetření, když si to s manželkou rozmysleli. A tak se 
jim narodil kluk a mají z něho velkou radost. 
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Od pondělí 10. listopadu (XI.) 2003 

stávám před nemocnicí každodenně i s křížem. Známý gynekolog se chlubí, že 

předepisuje umělý potrat jen ze zdravotních důvodů. Zdravotními důvody je buď 

selhání antikoncepce, nebo věk do 15 let, nebo věk od 40 let, nebo když žena dvakrát 

rodila císařským řezem. Jak pokrytecké! 

Ve čtvrtek 4. prosince (XII.) 2003 

přichází neznámá paní. Říká: „Vás se tady štítí, ale já Vás chci poprosit o 

modlitbu za maminku.“ V pondělí 15. prosince 2003 mi jedna  paní vypráví, že má 5 dětí. Její tchyně ji 

kdysi nutila na potrat. Chodila na přípravu k potratu. Současně se modlila. Nakonec na potrat nešla. 
Narodily se jí tak nadané děti, že i tchyně z nich má radost. 

 
 

Dopoledne 17. prosince (XII.) 2003 

za mnou přichází před nemocnici přednosta kliniky MUDr. 

Ventruba. Vysmívá se mi, že můj hlasitý zpěv Žalmů není uvnitř 

nemocnice slyšet. Lékaři zkoumají nemoc nenarozených dětí. 

Matkám pak doporučují umělý potrat. Je známo, že vlastní děti 

gynekologů, kteří provádí interupce na Obilním trhu, byly podle 

těhotenských testů zdravé. Přesto se narodily postižené. Mně 

přišlo 10 žen na Obilní trh říci, že jim lékaři předpověděli nemocné 

dítě. Ony odmítly interupci a modlily se. Děti se narodily zdravé. 

Pouze dvěma z nich se narodilo dítě postižené. Mají je přesto rády 
a odmítly je dát do ústavu. 

  

Ve čtvrtek 18. prosince (XII.) 2003 

jsem po návratu od nemocnice zdrcen z toho, co mi řekla jedna  matka. Hrdě se pochlubila, že jde potratit 

dítě, protože je postižené.  Manželé, kteří měli 4 děti se domnívali, že páté dítě neuživí. Šli na potrat. Před 

nemocnicí potkali nás šest. Vzali si letáček a hodinu naslouchali zpěvu Žalmů. Pak se rozhodli na potrat 
nejít.  

  

V pátek 6. února (II.) 2004 

stojím před nemocnicí s Janou R., ještě jednou slečnou a Vítězslavem N. 

o berlích. Po 12.00 mladí manželé vynesli z porodnice holčičku. Přišli nám 

poděkovat za to, že tu stojíme a za život jejich dcerky. Řekli, že jsem ji 

zachránil. Dali ke kříži gerbery ve váze. Poprosili mě o požehnání jejich 
dítěti…           

P. Libor Halík, Brno, ČR 

libor.halik@centrum.cz 

Ilustračné foto: (a) 

   

mailto:libor.halik@centrum.cz
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Slovo mladých / Na zamyslenie 

(Ad: Slovo mladých, Duchovné priateľstvo M ROSA 8/2004 - pozn.) 

Viera bez skutkov je... 

Ahoj Monika! 

Chcela by som reagovať na jeden list, ktorý Ti poslalo mladé dievča.  To dievča sa Ti sťažovalo, 
že je dosť osamelé. Tiež som žila v podobných podmienkach.  

Mne osobne najviac pomohli v problémoch evanjelici. Som srdcom a presvedčením katolíčka, 

ale je to tak. V tomto sú výborní. Obyčajný rozhovor, číslo telefónu, návšteva a podobne. Nie je 

to len kázanie, ale aj skutok. A ak my ho osobne nemôžeme poskytnúť, tak odkázanie na 

skupinku ľudí, kam môžeme prísť a počuť evanjelium  či povzbudenie. 

Myslím, že toto nám chýba. Ten konkrétny skutok - mladým ľuďom pomôcť. Aj rodičia by mali 

doma vytvárať miesto, kde sú stále vítaní. Mám 35 rokov, dve malé deti a chcem si to onedlho 
vyskúšať. 

Tvoja práca je veľmi užitočná. Najviac sa mi páči, ak Ti napíše niekto z väzenia ako sa zmenil. 
Prácu kňazov vo väzení tiež veľmi obdivujem. 

Stála čitateľka Eva Pagačová z Košíc 

  

*  *  *  *  *  *  * 

Milá Eva! 

Ďakujem za podnetný list. Evanjelici sú v niektorých veciach dôslednejší a keď to spozorujeme, mali by 
sme sa inšpirovať. 

Sú katolícke spoločenstvá dostatočne otvorené voči novým ľuďom, prípadne voči iným vyznaniam? Myslím 

si, že nie sú. Každé spoločenstvo je však iné. Možno mi na túto otázku lepšie odpovie niekto z čitateľov. 

         Monika 

 

Cena Pedra Arrupeho pre Slovensko 
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Európska jezuitská služba pre utečencov v Bruseli zorganizovala v roku 2005 súťaž študentov 

stredných škôl na tému porozumenia problematiky utečencov. 

Zo Slovenska sa jej zúčastnili študenti Gymnázia Matky Alexie v Bratislave - Terézia Mikulášová, 

Jana Selecká a Peter Hradský.  Počas niekoľkých návštev tábora v Brezovej pod Bradlom natočili video 

s názvom „Ako jeden z nás“. Krátky dokument formou interview porovnáva život, názory, túžby a 

starosti ich spolužiakov a mladých ľudí v tábore. Projekt sa v rámci súťaže Pedro Arrupe 

Award umiestnil vo vekovej kategórii do 19 rokov na prvom mieste.  Ďaľšie dve vekové kategórie 

vyhrali Portugalci a Španieli. Cenu, ktorou je zájazd do Macedónska na stretnutie s mladými ľuďmi, 
postihnutými vojnovým konfliktom na Balkáne, si družstvo (na obr.) prebralo 23. júna v Bruseli.        

Dušan Bezák SJ   

(Jezuiti dnes, jún 2005) 

 

  

Panna Mária prostredníctvom Dona Gobbiho:  

Majte dôveru! 

  

- Neznepokojuj sa, keď počuješ, že vznikajú 

hnutia založené dušami, ktorým sa zjavujem. 

Všetko patrí k môjmu plánu. Nikdy nesmiete mať 

pocit,  že sme sami, bezo mňa!   

 - Svetelný lúč z môjho Srdca sa rozšíril do piatich 

svetadielov. Je to mohutná kotva, ktorej sa môžu 

všetci zachytiť v rozhodujúcej skúške ako 

záchrany. Som vaša nebeská Vojvodkyňa! 

- Satan proti vám zúri,  lebo tvoríte moju pätu - najslabšiu časť zo mňa. Zostaňte 

pokojní.  Satan nič nezmôže. Pán mu zakázal škodiť môjmu dielu.  Majte vo mňa dôveru! 

- Vo vás sa zjavujem ako Prorokyňa týchto posledných čias. Keby ste videli budúcu žiaru 
svätosti a plnej jednoty Cirkvi po tomto súžení,  jasali by ste! 

*  *  *  *  *  *  * 

Uložte si moje slová  do srdca a do duše, priviažte si ich ako znamenie na ruku, nech sú ako 
znaky medzi vašimi očami. (Dt 11, 18) 
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Aktuálne / Svedectvo 

Jednota Cirkvi je možná 

Boží „bunker“ 

  

Pred vojnou bolo v Zakarpatsku 443 gréckokatolíckych 

chrámov. Za sovietskej vlády z nich 40 zničili. V roku 1991 

štát odovzdal 235 bývalých gréckokatolíckych cerkví do 

vlastníctva pravoslávnej cirkvi a iba 101 vrátili 

gréckokatolíckym veriacim na spoločné užívanie s 

pravoslávnymi, s ktorými len v 19 prípadoch našli spoločnú 
reč. 

Za desať uplynulých rokov postavili 68 chrámov a 65 ďalších 

stavajú. V Užhorode okrem hlavného katedrálneho chrámu stavajú 

ďalších päť. Na sídlisku Šachty budúci Dom Boží sa zatiaľ podobá na 
bunker, ale vo vnútri je to už útulný chrám. 

Správcom tunajšej farnosti je 31 ročný kňaz Volodymyr Kovtyk. Po vysviacke začínal 110 kilometrov od 

Užhorodu v obci  Volovce.  Spolu s manželkou  Viktóriou od začiatku začali pracovať s mládežou. Dnes 

býva rodina v Užhorode. Otec Volodymyr však okrem farnosti Užhorod-Šachty spravuje ešte ďalšie štyri 

farnosti vzdialené 50 kilometrov od Užhorodu. Pochvaľuje si spoluprácu s pravoslávnym kňazom otcom 

Jaroslavom vo Viľšinkách, kde v gréckokatolíckom chráme striedavo slúžia gréckokatolícku a pravoslávnu 

bohoslužbu. Spolu odbavujú pohreby, sobáše spolu požehnávali i maturantov. 

  

- Na sídlisku šachty sme začínali najprv v prenajatej materskej škole, 

potom sme sa ocitli v kotolni a keď nás aj odtiaľ vykázali, liturgiu  za 

prítomnosti 80 ľudí sme slúžili pod holým nebom,-  hovorí 

otec Volodymyr -  stavba nového chrámu ide pomaly, lebo niet peňazí. 

Zatiaľ je hotové prízemie. Bude tu kaplnka, ale aj mládežnícke vzdelávacie 
centrum. Farnosť vznikla pred troma rokmi. Patrí  do  nej 300 rodín.    

Prácu s deťmi a mládežou má na starosti pani Viktória. Hovorí: „Po 

skončení chemickej fakulty na Užhorodskej univerzite som sa chcela dať 

na vedeckú dráhu. Pre manželovo pracovné zaťaženie som sa svojich 

predsavzatí musela vzdať a pomáham mu. Spoločne pripravujeme deti na 

prvé sväté prijímanie. Na vlaňajšej slávnosti v obci Viľšinki počas návštevy 

Zakarpatska v sprievode Mons. Milana Šášika medzi nás prišiel 

francúzsky biskup. 

Obaja sme maximálne vyťažení, takže s našimi dvoma malými deťmi 

Ľubomírom a Svetoslavou nám  pomáhajú rodičia. 

V mládežníckom centre pripravujeme kultúrne náboženské programy. 

Predstavili sme sa s nimi už v Zarvanici - kde sa nachádza zázračný  obraz Matky Božej, ale aj v iných 

pútnických miestach. Významnou udalosťou bolo nedávne prenesenie relikvií blahoslaveného mučeníka, 

mukačevského biskupa Teodora Romžu za účasti košického exarchu Milana Chautura“. 

 Magdaléna Kohútová 
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Gréckokatolícky kňaz z Užhorodu Volodymyr Kovtyk 

„Klinika“ Medžugorie 

  

Navštívil nás jeden môj spolubrat a hovorí: - Matka Božia vás pozýva do Medžugoria. Sestra mojej 

manželky mala práve porodiť dieťatko. Hovoríme mu, v akej sme situácii, ale on zopakoval toto pozvanie. 
Poslúchli sme ho teda a šli. 

Takto začína svoje svedectvo otec Volodymyr Kovtyk a pokračuje - Šiel som so zmiešanými pocitmi už aj 

preto, že oficiálna cirkev je k medžugorským zjaveniam ešte stále zdržanlivá. V skupine sme boli dvaja 

kňazi.V autobuse boli rôzni ľudia. Pútnici prichádzali k mikrofónu a hovorili svoje svedectvá. Keď sme ich 

vypočuli, moje pocity sa začali meniť. 

 

O volodymyr Kovtyk (v čiernom) na Križevci, vľavo v okuliaroch je Uljana 

  

Sľub Matke Božej 

Svoj príbeh rozprávala aj matka 15 detí. V mladosti nemohla mať deti. Veľa sa za ne modlila. Po 
štvrtom pôrode lekári zistili, že chlapček má na mozgu nádor. Rodina nemala peniaze na operáciu. 

Matka dieťaťa odišla na púť do Máriapöcsu a povedala Matke Božej, že ak jej dieťa uzdraví, svoje dieťa 

obetuje Bohu a seba obetuje pre prácu s chorými a opustenými deťmi. Jej syn sa uzdravil a dnes je 

v  meste Szeged  rehoľníkom. 

Matka svoj sľub dodržala. Postupne  nazbierala 14 detí. Dve z nich sú z Azerbajdžanu. Sú i rómske, aj 

ťažkovychovávateľné. Do Medžugoria  cestovala s nami táto pani so svojimi dvoma dcérami. Jedna bola 
vlastná, druhá chovankyňa. K obom bola rovnako láskavá... 
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Rozbité okuliare 

Uľjana bola invalidná kvôli zraku. Nosila okuliare - 10 dioptrií, mala  distrofiu sietnice, prakticky už videla 

iba tiene. Problémy mala aj s chrbticou. Ledva chodila. 

Na Križevac sme išli bosí. Aj ona. Po štyroch zastaveniach krížovej cesty  už mohla sama ísť. Keď sme sa 

vracali domov, nesmelú Uľjanu vyzvala jej priateľka, aby povedala, čo pre ňu Boh urobil. Uľjana hovorí, že 

vidí bez okuliarov. „Ukážte nám, aké okuliare ste doposiaľ užívali“, vyzval ju duchovný otec. Ona dvihla 

ruky, aby ukázala okuliare, vtom autobus zabrzdil, okuliare spadli na zem a rozbili sa na dvoje. Rozplakala 

a vraví - „je to pre mňa znamenie, že treba Bohu viac dôverovať“. Keď sa doma ukázala bez okuliarov, 

rodičia neverili že vidí. - Akú mám košeľu na sebe? „opýtal sa jej otec“. Ja ti poviem aj to, ktorý gombík 

na nej máš rozopnutý, povedala Uľjana. Na druhý deň s ňou išla mama na očnú kliniku. Lekár ju vyšetril a 

povedal, že potrebuje okuliare s dioptriami mínus dva. Opýtal sa jej mamy, kde bola s očami. „V 

Medžugorí bola“, odpovedala. A tam majú nejakú špecializovanú kliniku? - „pýta sa lekár“. „Tam nie je 
klinika, tam sa chodia ľudia modliť“. Uľjanu lekári nepustili domov. Dlho ju vyšetrovali... 

  

Aj  ja som bol uzdravený, 

hovorí otec Volodymyr. Nevládal som už stáť na 

nohách. Dnes ma už nohy nebolia. Verím, že na tomto 

mieste Matka Božia chorých, ktorí ju prosia, 

uzdravuje. Po návšteve Medžugoria som zmenil svoj 
názor na toto miesto... 

c  c  c 

Manželia Kovtykovci sa rozhodli, že so svojimi 

pútnikmi najbližšie poputujú  do Univskej Lavry vo 

Ľvovskej oblasti a na jeseň by chceli znova navštíviť 
Medžugorie.            

M. Kohútová 

  



34 
 

Napísali ste nám 

Čo dokáže modlitba 

Návrat k Bohu zmenil moju životnú orientáciu a ja sa učím 

zveriť svoje starosti Jemu. Pretrváva však ustarostenosť o 

moje deti a vnukov, ktorí Boha nepoznajú, lebo sme ich 

nevychovávali vo viere. Veľmi som prosila najmä za syna, 

ktorý sa dostal na vysokú školu. Moje starosti sa stupňovali, 

keď  som poznala, že jeho priateľstvo so 
spolužiačkou  vyzerá na vážnu známosť. 

Keď školu skončili, odišli spolu do Prahy a začali žiť vo dvojici. O 

svadbe sa však nehovorilo. Trápilo ma to o to viac, že môj syn 

nemal prvé sväté prijímanie. Zverila som sa s problémom 

sestričkám karmelitánkam a tiež  ich prosila o modlitby. Sama som 

sa vytrvalo modlila. Na moje prekvapenie  mi môj syn - o ničom 

nevediac - onedlho  z Prahy zavolal, že obaja chodia na 

predmanželskú náuku a učí ich karmelitánsky kňaz. Ešte vrúcnejšie 

som sa modlila... Synovo prvé sväté prijímanie bolo na sviatok 

apoštolov Petra a Pavla 29. júna 2001 v kostole karmelitánov v 
Prahe - Liboci. O týždeň mali v košickej katedrále sobáš. 

Dnes naši mladí žijú v Bratislave. Pán im požehnal zdravého 

synčeka. Zdalo by sa, že všetko je v poriadku. Ale nie je. Na otázku, či chodia do kostola - vravia: Ideme 

vtedy, kedy nám to vyhovuje. A tak obe babky túžia po jedinom, aby sa do tejto mladej rodiny natrvalo 

nasťahoval Ježiš. 

Až teraz si uvedomujeme dôsledok ateistickej výchovy. Ale Pán nám dal čas. Ak si priznáme a oľutujeme 

svoje omyly, naše deti a vnúčatá budú mať šancu spoznať hodnotu a krásu života s Bohom. Len našou 

vytrvalou a trpezlivou modlitbou o ich ozajstné vnútorné obrátenie môžeme im vyprosiť milosť pochopiť 
životné priority.         

Magdaléna Kohútová 

 

Krst túžby 

Milí priatelia, dnes je mnoho prípadov, kedy sa ľudia obrátia k Bohu v 

dospelom veku a často nemajú naporúdzi osobu, ktorá ich poinformuje, 

ako sa vstupuje do Katolíckej Cirkvi. Na list pani M. B. z Nitry  odpovedá 
sestra Agáta, magistra katolíckej teológie: 

  

Cirkev „má čas” 

Obraciam sa na vás s prosbou, čo má robiť žena, ktorá ešte nie je, ale chce byť 

pokrstená. Bola za pánom farárom a ten je povedal, že na krst sa musí 

pripravovať jeden a pol roka, a to až od septembra, čiže spolu sú to dva 

roky.  Chodí do kostola, modlí sa svätý ruženec k Panne Márii a Ruženec k Božiemu Milosrdenstvu, vie o 

Ježišovi a Panne Márii takmer všetko. Nevie, čo má robiť. 

 Pán farár jej povedal, že keď bude chodiť na prípravu a je už nahlásená, je akoby prijatá, ale nemá sa 

ešte spovedať, čiže nedostane rozhrešenie.  Lenže len do začatia prípravy je pol roka. Čo ak sa jej niečo 

stane, a zomrie ako nepokrstená? Sú jej modlitby vôbec vyslyšané? Na jednej strane Cirkev hovorí o 
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obrátení, a keď sa človek obráti, nemá ho kto pokrstiť, alebo lepšie povedané, Cirkev „má čas“. Človek, 

ktorý nie je pokrstený, nemôže prijímať Sviatosť Oltárnu, čo Panna Mária tak veľmi žiada.       S Pánom 
Bohom! 

M. B., Nitra  

*  *  *  *  *  *  * 

  

Pochválený buď Pán Ježiš Kristus! 

Pýtate sa, čo ma robiť dotyčná žena, ktorá túži čím skôr prijať sviatosť krstu, nie však až po jeden a pol 
roku, ako jej odpovedal p. farár. 

Takže, okrem riadneho krstu existuje aj „krst túžby“. Ten je platný, ak by náhodou zomrela. Stačí, ak 

človek vysloví túžbu po tom, že sa chce stať Božím dieťaťom. V modlitbe nech prosí Nebeského Otca o 

odpustenie hriechov a o silu vytrvať v láske k Nemu až do smrti. To isté platí aj o Eucharistii. Nech vo 

svojom vnútri Pána Ježiša duchovne prijíma. To ju bude posilňovať. 

Čo sa týka toho, že Cirkev „má čas“, to je pochopiteľné. Čakateľ na krst má sa osvedčiť. Kňaz mu 
má  pomáhať pri spoznávaní Ježiša Krista. Treba to  tak prijať. 

Všetky modlitby sú vypočuté, ale Pán najlepšie vie, ktoré prosby nám ma splniť. Možno je pre dotyčnú 

pani práve táto cesta trpezlivosti potrebná k prehĺbeniu jej života s Bohom. Vedie k pokore a odovzdanosti 
sa do rúk Všemohúceho. Boh pozná jej túžby. 

Nech svoju vieru upevňuje čítaním svätého Písma a modlitbou. 

Želám jej i vám veľa Božích darov a hlavne lásku , pokoj i radosť. 

  

s. Agáta 

 

Ad: Problém s Vládkyňou 

Prečítal som kritiku pána Babjarčika na margo nápisu titulnej strany nášho časopisu. Po 

prečítaní listu uverejneného  na strane  14.  júlového  čísla  M ROSY, som  sa ponáhľal na 

večernú sv. omšu v našom  kostole, preto som  odpoveď p. Seleckého na 27. strane 
hneďnestihol prečítať. 

A hľa, v kostole v prvom  čítaní sa hovorilo o Jozefovi zo Starého zákona, ktorého  faraón ustanovil 

za  vládcu nad Egyptom. Teda faraón ako najvyšší vládca  mohol ustanoviť  Jozefa za  vladára a podriadiť 

mu celý Egypt. Faraón ako človek vedel, že  Jozef je ten najschopnejší z jeho poddaných, ktorý dokáže 

zachrániť Egypt pred neúrodnými  rokmi tým, že vytvoril zásoby na  dobu hladu. Taktiež náš Boh 

Otec  ustanovil našu  Matku Pannu Máriu za Vládkyňu sveta, aby vyviedla  svet z jeho biedy, do ktorej 

sa  dostal svojim pričinením, hriešnosťou. Tak ako  Jozef nenahrádzal faraóna na  tróne , 

ale  plnil  povinnosti  na záchranu Egypta, tak aj Panna Mária  ako 

Vládkyňa  sveta  nestavia  sa  na  miesto  Boha, ale  plní úlohy spojené so  záchranou sveta, v týchto 
pre  ľudské duše veľmi ťažkých  časoch duševnej i telesnej  biedy a hladu.  

Vavrinec Franko, Rozhanovce 
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 Svedomie a Cirkev 

Vážená reakcia M ROSA! 

Preveľmi ma zabolelo srdce po prečítaní článkov v M 

ROSE č. 6/2005 na str. 26/27. Uvedená veta ...„aby 

konali podľa svojho svedomia a nebrali do úvahy 

nariadenia Cirkvi„ - to už nechápem. Každý máme 

svoje svedomie a vôbec by som sa naň neodvolával. 

Dá sa povedať, že odpad nastal aj zbožštením tzv. 

„svedomia“. Veľmi potrebná - aj pri posudzovaní 

zjavení  je okrem poslušnosti aj trpezlivosť.   Duch 

Boží nikdy nenúti, nenariaďuje, iba pozýva a odporúča. 

Myslím si, že aj Jeho Nevesta robí rovnako. 

Pozdravujem autorku článku pani Gojdičovú, 

milovníčku Panny Márie, ako aj celú redakciu. Moje 

svedomie mi zasa hovorí, že mám vyjadriť tento svoj 

názor.             

Váš čitateľ Ivan Palík, 

Považská Bystrica 

  

Milý Ivan! 

Pani Gojdičová určite nenavádza na neposlušnosť Cirkvi. Iba používa „výhradu svedomia“ - ktorá sa teraz 

uplatňuje aj v zmluve SR s Vatikánom. Svedomie nie je svojvôľa,  je to vnútorný kompas duše. Ten sa 

manipulovať nedá.  Ak „nariadenie Cirkvi“ je  nepočúvať Pannu Máriu z dôvodu,  že posolstvá nie 

sú schválené  (ale ani zakázané), je  to proti slobode  svedomia. Nariadenie v pravom zmysle slova 

však má mať záväznú a právnu formu. t.j. má byť odôvodnené a verejne vyhlásené dekrétom 

príslušného biskupa.Mnohí kňazi aj biskupi veriacim  vyslovia svoj osobný názor, a jeho nepočúvnutie 

neprávom považujú za neposlušnosť. Viem, že niektorí kňazi odopierajú rozhrešenie za čítanie  M 

ROSY. Pritom M ROSU nikto nezakázal…  Ale  akonáhle je zjavenie schválené, až vtedy akosi nám 

udelia  slobodu mu veriť, alebo aj neveriť..Mnohí kňazi ignorujú aj schválené zjavenia. .Zjavenia totiž 
nie sú článkami  viery. Ale dovtedy sú potláčané a neprijímané pod hrozbou neposlušnosti… 

Píšete o trpezlivosti. Uvádzame len niekoľko naliehavých výziev Panny Márie. Dovolí vám vaše svedomie 
nepočúvnuť Jej slová, aj keď vám to „nariadia?“ 

Nedajte sa toľko prosiť! Ja, vaša Matka, nalieham. Obráťte sa! Synovia moji, kňazi, služobníci 
oltára, robte pokánie! Pokánie! Prečo ma tak málo milujete? Prečo neveríte? Prečo váhate? 

Nebuďte tak zatvrdliví! Spomeňte si na svoju Matku, ktorej Srdce krváca a plače, a túži, aby ste 

ju poznali a milovali. Pretože ja šliapem po hlave hada a vládnem tomuto svetu. Som Kráľovná 
Neba. Som vaša Kráľovná! 

Môj Syn ma tak vyznamenal...On je dobrý Pastier. Položil svoj život za vás. Uvedomte si to! Môj 
čas sa blíži  ku koncu. 

MODLITE SA! MODLITE SA! Diabol veľmi zúri. Chce vás odvrátiť od modlitby, no vy sa nedajte. 
Ja zvíťazím! Moje víťazstvo je isté! 

Dňa 17. júla 2004, sestre Agáte 

Anton Selecký 
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Vládnutie Márie 

Vážená reakcia M ROSY, reagujem na článok „Problém s Vládkyňou“, kde pán Jaroslav píše, že je 

presvedčený o tom, že titul Panny Márie „Vládkyňa“ je blud. Nie je jednoduché vidieť duchovnými 

očami.  Často chceme používať iba svoj vlastný obmedzený úsudok. Aj veľkňazi mučili a ukrižovali Pána 

Ježiša, pretože  sa prehlásil za Syna Otca, za Boha, ktorého oni mali „iba jedného“ a nechápali to! Mysleli 

si, že ukrižovaním Ježiša robia službu svojej viere. Ježiš je Kráľom, ale aj Panna Mária je Kráľovnou! 
Myslím, že keď sa „dohodli“ na kraľovaní, určite je to tak aj pri vládnutí... 

Irena K., Ješková Ves 

 

Mojej mame 

Volá sa Maroš Andrejčík, mám 32 rokov a bývam v Košiciach. Som abstinujúci alkoholik a 
bývalý bezdomovec. 

Po šiestich rokoch odlúčenia od rodiny som sa opäť vrátil k manželke a synovi. Prestal som piť a začal som 

písať. Posielam Vám báseň, ktorú som venoval svojej mamke. Bohužiaľ, už nie je medzi nami. Zomrela 

mladá (32 rokov), ja som mal vtedy 13. Báseň zároveň venujem všetkým mamám, ktoré majú rady svoje 
deti. 

  

Rana bolesti 

Zlomené srdce, plače krvou 

za matkou, v ktorej žilo 

Zanedbal som hygienu citov. 

Vtedy som voňal detstvom 

nechápajúc život. 

Chcem sa hlboko pokloniť 

až po zem, kde ležíš a bozkať dlane 

ktoré ma už nehladia 

Povedať ti, že mi chýba ranný bozk 

a chýba mi aj vánok, čo ovieval mi rany. 

Dnes, keď ťažko mi je na duši 

plačem svojej žene 

matke môjho syna 

do dlaní... 
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Krátke správy / Rôzne 

EÚ a OSN: Náboženstvo - ,,Najhorší nepriateľ pokoja vo svete"! 

Tvár novej totality 

 OSN a EÚ sa stále nepriateľskejšie stavajú proti kresťanskému chápaniu ľudských práv. To je 

téza, ktorá sa objavila v júni 2005 v publikácii Contro il Cristianismo - L’ONU e l’Unione 

Europea come nuova ideologia. Eugenia Rocella a Lucetta Scaraffia, dve talianske autorky, 

v diele poukazujú na nápadné zmeny v definícii ľudských práv. 

  

Podľa ich názoru sa ľudstvo sa v týchto rokoch usiluje aj 

o navrhnutie novej utópie založenej na uspokojovaní 

sexuálnych túžob. Tento utopický pohľad medzinárodné 

organizácie stále viac vnucovali najmä krajinám tretieho 

sveta, pretože finančnú podporu spájali s programom 
tzv. reproduktívnych práv. 

V publikácii sa ďalej vysvetľuje, že medzinárodné 

inštitúcie považujú Katolícku cirkev a niektoré iné 

náboženstvá za nebezpečenstvo pre toto chápanie práv. 

Ostrú kritiku vyvolal aj postoj Cirkvi k niektorým 

otázkam týkajúcich sa žien. Vyvrcholením tohto vývoja 

bolo konečnéodmietnutie uznania kresťanského 

dedičstva Európy v Európskej ústave zo strany EÚ. 

V ostatných rokoch sa organizácie v rámci OSN aj mimo nich pokúšali vyvinúť a etablovať istý druh 
alternatívneho náboženstva s vlastným kódexom správania. 

Desatoro prikázaní nahradili  myšlienkou „Charty Zeme“, v ktorej sa ekológia a pohanstvo 
vzájomne zmiešavajú. 

Zmes New Age, ekologického úsilia a idealizácie princípu tolerantnosti ako 
hlavná línia náboženskej praxe vyvolala veľkú kritiku zo strany Cirkvi. 

Európska únia sa síce až tak veľmi nepodieľa na propagovaní 

nového všeobsiahleho svetového náboženstva, alebo 

univerzálneho etického kódexu správania, no zato je ovplyvnená 

silne sekularizovanou orientáciou nepriateľskou voči etablovaným 
cirkvám, najmä voči Katolíckej cirkvi. 

Roccella a Scaraffia ďalej pripomínajú, že správa Komisie pre ľudské 

práva Európskeho parlamentu za rok 2003 síce odsudzuje potláčanie prívržencov sekty Falun 

Gong alebo budhistov v Číne, ale o prenasledovaní kresťanov nestráca ani slovo. Autorky 

pripomínajú, že správa z r. 2003 predstavuje náboženstvo vo všeobecnosti ako najhoršieho 
nepriateľa pokoja vo svete!  

Bola to presne tá istá Komisia EÚ pre ľudské práva, ktorá výslovne 

kritizovala Katolícku cirkev kvôli jej odmietaniu „manželstva“ 

homosexuálnych párov a neschvaľovaniu adopcie detí týmito pármi. V 

prílohe publikácie, ktorú zostavila Assuntina Morresi, sa nachádza 

prehľad o aktivitách Nadácie plánovania rodičovstva a zakladateľky 

tejto organizácie Margarety Singerovej. 
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  Táto organizácia združuje 148 národných skupín a je aktívna v 180 krajinách. Príjem Federálnej 

organizácie plánovaného rodičovstva v USA bol v rokoch 2003 až 2004 až 810 miliónov dolárov, z nich 
265,2 milióna dolárov pochádzalo z vládnych subvencií... 

  

 KATH-NET/ZENIT/-zg-TK KBS 

Ilustračné foto: (a) 

 

  

Máriine nanebovzatie 

(PodĽa Valtorty) 

  

Máriine telo je rovnaké, aké bolo v okamihu posledného 

výdychu. Na jej tvári, na jej drobných rukách nie je žiadne 
znamenie smrti. 

V miestnosti sa rozlieva vôňa pripomínajúca ľalie, ruže, konvalinky. 

Ján zaspal únavou. Musí už svitať, lebo  je už vidieť terasu a olivové 

stromy, obklopujúce dom. 

Náhle miestnosť naplní veľké svetlo. Nato sa v tomto rajskom svetle 

stanú viditeľnými anjeli, ešte žiarivejší. Anjeli vytvoria okolo malého 

lôžka korunu, zohnú sa ku nemu a odnášajú so sebou telo svojej 

Kráľovnej... Apoštol, ešte napoly spiaci, sa rozhliadne okolo seba, aby 

sa presvedčil, čo sa deje. Zbadá, že lôžko je prázdne . 

Vybehne von na terasu  a zacloní oči, do ktorých mu razí práve vychádzajúce slnko, a pozerá sa. Vidí, ako 

Máriino telo, stále ešte zbavené života a vo všetkom sa podobajúcom spiacej osobe, vystupuje stále 

vyššie, podporované anjelským zborom. Ján stále uprene hľadí na telo vystupujúce ku Nebu a zreteľne 

vidí, ako sa Mária prebúdza zo svojej extázy, ktorá oddeľovala jej dušu od tela, oživuje a vstáva, lebo 

teraz sa aj Ona teší. 

Ján je uchvátený týmto videním krásy, ktorú žiadne ľudské pero, žiadne ľudské slovo, žiadne umelecké 
dielo nikdy nedokáže popísať. 

Ján vidí stretnutie Najsvätejšej Matky so svojím Najsvätejším Synom, ktorý rovnako nádherný a 

vyžarujúci nádheru, krásny neopísateľnou krásou, zostupuje z Nebies, pripojí sa ku svojej Matke a pritisne 
ju na svoje Srdce, a spoločne, žiarivejší, ako dve hviezdy, odchádzajú tam, odkiaľ On prišiel. 

 Jánovo videnie sa skončilo. 

Pripravil: M. HARGAŠ 
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Dedičstvo otcov 

Nové učenie New Age klame veľa ľudí. Ich cieľom je zničiť 

pravú vieru v Ježiša Krista a vrátiť nás do starých 

pohanských  čias,“ povedal páter James Mariakumar z Indie 
pred rokom na Katolíckej charizmatickej konferencii v Žiline. 

Toto nové učenie nachádza mnohých priaznivcov aj na Slovensku. 

Chceme sa vrátiť do  okultného sveta, alebo sa v pokore skloníme 

len pred Trojjediným Bohom ako nás učili a učia solúnski bratia? Čo 

pre nás vlastne znamená cyrilo-metodské dedičstvo? Slovo 

má: 

- ELENA, DÔCHODKYŇA Z VRÁBĽOV: 

Hovorí mi to dosť. Bola som aj v Ríme v Bazilike sv. Klementa, kde 

bol pochovaný sv. Cyril. Cyrilovi a Metodovi vďačíme za vieru, 
písmo, za kultúru,... 

- JUSTÍNA, DÔCHODKYŇA Z ČIERNYCH KĽAČIAN: 

U nás sa našli pozostatky z veľkomoravského obdobia. Máme aj 
sochy týchto svätcov. S radosťou slávime ich sviatok, ktorému priznal význam aj štát. 

- LENKA, ŠTUDENTKA Z DECHTÍC: 

Títo bratia zostavili písmo, preložili Sväté písmo, zákonník pre našich predkov a tým aj pre nás. Vďačíme 
im za veľa. 

- JÁN Z LEOPOLDOVA: 

Ťažko povedať. Ja im ďakujem hlavne za to naše niektorými ľuďmi a subjektami nenávidené kresťanstvo. 
(Otvorene Markíza a ANO mi už niekedy „lezú na nervy“). 

- VIERA Z HOLÍČA: 

Boh doprial slovanským národom, že skrz nich sme prišli k poznávaniu Boha. 

- FILIP ZO ZVOLENA: 

Slovieni dostali od Boha prostredníctvom sv. Cyrila a sv. Metoda veľký dar a myslím si tiež, že boli 

nevďační. Metodových učeníkov vyhnali z nášho územia. Nazdávam sa, že za túto nevďačnosť sa náš 
národ dostal do tisícročnej poroby. 

Pripravila: Monika Školnová 

 

Oživla socha Márie 

Tisíce Talianov navštevujú sochu Panny Márie v obci Acerra pri Neapoli, v 

kostole sv. Petra. Socha sa dňa 24. júla 2005 hýbala. 
Svedkovia  jav natočili. 

Ruky a nohy sochy nabrali „ľudské formy z tela a krvi“. Pod rúchom 

sa objavili tvary kolien, ktoré sa začali hýbať,„akoby chcela prísť bližšie k veriacim“. Na jej prsiach sa 
údajne zjavil kríž. 
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„Som skeptický,“ zdôraznil diecézny biskup G. Rinaldi.  Chce tento jav skúmať. „Pravý zázrak je v 

tom, že Panna Mária vedie ľudí k Bohu,“ povedal . 

Starosta Acerry E. Marletta, člen komunistickej strany, vyhlásil: „V ťažkých časoch sa Mária vždy 

zjavovala, ako počas prvej svetovej vojny vo Fatime.“        

 (KATH-NET/TK KBS) 

  

 

  

Zázrak v Lurdoch 

Talianske noviny Il Giornale uverejnili 19. mája 2005 fotografie eucharistického zázraku v Lurdoch. Na 

obrázkoch vidno sv. Hostiu, ktorá sa vznáša nad oltárom.  Podľa Il Giornale sa to udialo v roku 1999, keď 

tu francúzski biskupi spoločne slávili sv. omšu. Na fotografiách je aj už zomrelý kardinál Louis-Marie Bille, 
ktorý bol vtedy arcibiskupom Lyonu. 

  

  

Oheň a Kristov obraz 

V troskách vyhoreného kostola v holandskom Tegelene našli úplne nepoškodený obraz Krista. 

Podľa novín  De Limburger zo 14. júna 2005, odborníci si nedokážu vysvetliť, ako mohol obraz 

odolať plameňom. Miestny farár John Dautzenberg hovorí o zázraku. Predstaviteľ tejto 

Roermondskej diecézy vyhlásil, že zázrak tu nemožno vylúčiť. Dodal, že Cirkev je však zo 

zásady veľmi obozretná, ak ide o uznávanie zázrakov. Príčinou požiaru bolo podpaľačstvo. 

   

  

Židia a kresťania 

Americkí židia obhajujú kresťanskú vieru v masmédiách, politike a vo vede. Založili organizáciu 

Židia proti hanobeniu kresťanstva (JAACD). Predseda organizácie  Don Feder vyhlásil, že obe náboženstvá 

zastupujú tie isté morálne hodnoty, ako ich Boh zjavil v Desiatich prikázaniach. „Spoločnosť 

zaobchádza s kresťanmi ako s vydedencami. V našiach očiach sú však hrdinovia!“ vyhlásil Don 

Feder. „Človek sa môže v USA hlásiť k Marxovi alebo k Jane Fondovej. Súdy však zakázali stavať 
jasličky na štátnej pôde, alebo v školách sa modliť!“  

  

Predávajú kostoly 

Biskup Mons. Felix Genn v Nemeckom Essene plánuje zatvoriť až 122 z 355 kostolov.Diecéza 

informovala o zatváraní ďalších až do 2008 cirkevných zariadení:  „Kostoly sa zrúcajú, alebo predajú. K 

tejto otázke však budeme pristupovať veľmi citlivo... Premena kostolov na krčmy, obchodné domy, alebo 

mešity nebude možná.“  Dôvodom zatvárania kostolov je klesajúci počet katolíkov a príjmov z cirkevných 
daní.         

 (KIPA/TK KBS) 


